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O prietenie de neclintit
întregul nostru popor muncitor sărbă

torește astăzi împlinirea a șapte ani de 
la semnarea Tratatului de prietenie, cola
borare și asistență mutuală dintre Uniu
nea Sovietică și Republica Populară Ro- 
mînă. tratat care a pecetluit odată pen
tru totdeauna prietenia sinceră dintre 
cele două țări. Rădăcinile acestei priete
nii sînt adinei și puternice. Istoria ne o- 
(cră nenumărate exemple. Acum 78 de ani 
cu sprijinul activ <al poporului rus, poporul 
nostru ia obținut după lupte grele indepen
dența de stat a Romîniei, iar acum a- 

roape 11 ani. în urma victoriei glo- 
ioaselor Armate Sovietice împotriva 

cotropitorilor fasciști, poporul romin 
■a căpătat posibilitatea să răstoarne 
puterea burgheziei și moșîerimii și 
să-și croiască un nou drum spre o 
viață liberă și fericită, spre societatea so
cialistă. Astfel visul celor mai buni fii ai 
poporului nostru, care veacuri de-a rîndul 
au luptat pentru a pune capăt stăpînirii 
claselor exploatatoare și jafului nemilos 
al puterilor străine, s-a împlinit. Pentru 
prima dată în istoria sa, Romînia a deve- 
n:t o țară cu adevărat independentă în 
care masele largi de oameni ai muncii se 
bucură dm plin de rezultatele muncii lor 
pașnice.

Dacă eliberarea Romîniei de sub jugul 
hitlerist de către Armata Sovietică a mar
cat nentru poporul nostru începutul unei 
cotituri radicale, ea a mai însemnat în 
același timp o cotitură și în relațiile din
tre cele două țări. Intre țara noastră și 
Uniunea Sovietică, ca de altfel între toate 
țările lagărului socialist, s-a statornicit 
un nou tip de relații internațional cum 
n-a mai cunoscut istoria. Aceste relații 
se bazează pe deplina egalitate în drep
turi a popoarelor, pe respectarea reciprocă 
a independenței și suveranității naționale.

O exnresie vie a acestor principii o con
stituie Tratatul de prietenie, colaborare și 
asistentă mutuală semnat acum șapte ani 
între Uniunea Sovietică și Republica 
Populară Romînă. Acest tratat a contri
buit în mod esențial la dezvoltarea și con
solidarea relațiilor prietenești de neclintit 
dintre Uniunea Sovietică și R. P. Romînă. 
Cu ajutorul Uniunii Sovietice poporul nos
tru a făcut într-o perioadă istorică scurtă, 
uriași pași înainte pe drumul dezvoltării 
economiei sale naționale, al înfloririi știin
ței și culturii.

Deosebit de important este ajutorul so
vietic acordat țării noastre în opera de in
dustrializare. Dintr-o. țară înapoiată din 
punct de vedere economic, silită să re
curgă pînă și la importarea celui mai 
simplu utilaj industrial, țara noastră a 
reușit să-și dezvolte simțitor industria. 
Astăzi pe lîngă faptul că mai mult de iu- 
mătate din venitul ei național provine din 
indus’ria socialistă, țara noastră a ajuns 
să fabrice pentru prima dată mașini care 
înainte vreme erau importate din străină
tate și să creeze ramuri industriale noi 
Astfel printre ramurile industriale noi pot 
fi enumerate: construcția de mașini elec
trice. construcția de mașini și unelte a- 
gricole, construcția de utilaj petrolifer și 
minier, construcția de mașini-unelte pen
tru prelucrarea metalelor, industria de 
coloranfi, etc. După cum se știe R.P." Ro
mînă este singura țară mică din lume 
producătoare de petrol care fabrică în a- 
celași timp utilaj petrolifer și care și ex
portă totodată altor țări acest fel de uti
laj. Toate aceste succese se datoresc aju
torului neprecupețit pe care l-am primit 
zi de zi din partea Uniunii Sovietice. Din 
marea Țară a Socialismului ne-au sosit 
mașini moderne, instalațiile unor fabrici 
și uzine întregi. Tot de aici au venit ne- 
numărați specialiști și tehnicieni care au 
făcut cunoscute la noi realizările tehnicii 

elei mai înaintate.
De curînd poporul nostru a primit o 

nouă mărturie a dorinței Uniunii Sovie
tice de a contribui la continua dezvoltare 
a economiei noastre naționale. Guvernul
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Cu ocazia celei de a 7-a aniversări a semnării Tratatului de prietenie, colaborare 
și asistență mutuală dintre Republica Populară Romînă și Uniunea Republicilor Sovie
tice Soc'aliste, vă rog, tovarășe Ministru, să primiți cele mai calde felicitări și urări 
de noi succese în lupta pentru întărirea co laborării internaționale și apărarea păcii și 
securității în lume.

Trăiască alianța și prietenia frățească dintre poporul romîn și marele popor so
vietic.

Tovarășului SIMION BUGHICI 
ministrul Afacerilor Externe al Republicii Populare Romîne

BUCUREȘTI

In legătură cu aniversarea tratatului sovieto-romîn de prietenie, colaborare și asis
tență mutuală, vă rog pe Dvs. și Guvernul Republicii Populare Romîne, să primiți fe
licitări cordiale din partea Guvernului U.R.S.S. și a mea personal, precum și urări pen
tru dezvoltarea pe mai departe a strînsei colaborări între Republica Populară Romînă și 
Uniunea Sovietică. Îmi exprim deplina încredere că prietenia dintre țările noastre se va 
dezvolta șl se va intări spre binele popoarelor noastre și in scopul apărării păcii și se
curității în Europa.

Sovietic a hotărit să acorde unor state 
prietene — printre care și țara noastră — 
ajutor tehnico-științific și de producție 
pentru crearea de baze științifice experi
mentale în vederea dezvoltării cercetări
lor în domeniul fizicii nucleare și al fo
losirii energiei atomice în scopuși pașnice. 
Această hotărîre de o excepțională impor
tanță a tost primită cu nespusă bucurie 
de întregul nostru popor muncitor care 
vede cum se deschid noi căi pentru dez
voltarea economiei și culturii, pentru în
tărirea și țnflorirea patriei sale.

Pe lîngă ajutorul permanent pe care ni-1 
acordă în domeniul industriei, ajutorul și 
experiența Uniunii Sovietice joacă un rol 
deosebit în dezvoltarea agriculturii noas
tre și a transformării ei socialiste. Pe o- 
goarele patriei noastre alături de mașinile 
produse în țară lucrează mii de tractoa
re, combine, semănătoare și alte mașini 
importate din U.R.S.S. In același timp 
folosirea agrotehnicii sovietice, a boga
tei experiențe a colhozurilor și sovhozu
rilor, indică drumul care duce la conti
nua sporire a producției agricole.

Rezultatele colaborării romîno-sovietice 
în domeniul culturii au fost de asemenea 
deosebit de rodnice. Țara noastră a fost 
vizitată de nenumărate delegații de oa
meni ai științei și ai artei din Uniunea 
Sovietică care au contribuit prin vastele 
lor cunoștințe și experiența lor bogată la 
înflorirea vieții noastre culturale.

Din toate acestea se poate vedea că 
tratatul încheiat acum șapte ani a adus 
o importantă contribuție la dezvoltarea 
prieteniei romîno-sovietice și la înflori
rea patriei noastre. Contribuind la întări
rea independenței economice a Romîniei, 
tratatul a constituit totodată o garanție a 
independenței ei politice. încheiat cu 
scopul de a contribui la asigurarea păcii și 
securității în Eurcipa, tratatul prevede 
printre altele că atît Uniunea Sovietică cît 
și țara noastră sînt gata să-și acorde spri
jin reciproc în zădărnicirea oricărei agre
siuni din partea forțelor militarismului 
german revanșard. Această clauză a tra
tatului capătă o deosebită semnificație 
astăzi cînd puterile occidentale se strădu
iesc pe toate căile să înarmeze Germania 
occidentală.

Sa'.utînd inițiativa- Uniunii Sovietice, 
guvernul R. P.. Romîne și-a trimis repre
zentanții la Conferința de la Moscova 
pentru a examina împreună cu celelalte 
țări problemele ridicate de încercările pu
terilor occidentale de a reînvia militaris
mul german. Prin Declarația Conferinței 
de 'la Moscova guvernul țării noastre s-a 
angajat, alături de guvernele celorlalte 
țări iubitoare de pace, de a lupta mai de
parte pentru slăbirea încordării interna
ționale și pentru apărarea păcii, iar în 
cazul ratificării acordurilor de la Londra 
și Paris, de a trece la luarea unor măsuri 
comune de apărare.

Poporul nostru care sa'ută cu bucurie 
orice inițiativă menită să ducă la apăra
rea păcii a primit cu entuziasm hotărîrile 
Conferinței de la Moscova. In mitinguri 
și adunări el și-a «xprimat hotărîrea de 
a munci cu eforturi sporite pentru dez
voltarea economiei țării, pentru întărirea 
capacității ei de apărare. In perioada care 
s-a scurs de la Conferința de la Moscova, 
guvernul Uniunii Sovietice a continuat să 
tea nenumărate dovezi ale dorințe’ sale 
de pace, a hotărîrii sale de a zădărnici 
planurile ațîțătorilor la război. Poporul 
.-omîn a sprijinit întru totul aceste acțiuni 
ale Guvernului Sovietic, acțiuni menite să 
ducă la întărirea păcii în Europa și in în
treaga lume.

împlinirea a 7 ani de la Semnarea Tra
tatului de prietenie, colaborare și asisten
ță mutuală dintre Uniunea Sovietică și 
R. P. Romînă constituie un nou prilej 
pentru poporul nostru de a-și exprima re
cunoștința față de marea sa prietenă ș'i 
eliberatoare și de a-și reafirma dorința 
sa fierbinte de a dezvolta mai departe 
prietenia romîno-sovietică.

SIMION BUGHICI 
ministrul Afacerilor Externe 

al Republicii Populare Ro.mîne

V. M. MOLOTOV 
ministrul Afacerilor Externe 
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Bucureștii-Noi, un cartier care abia azi 
iși justifică numele. Cînd moșierul Bazilescu 
a început să-și parceleze terenurile, ca să 
scoată cit mai mulți bani, noii „proprietari" 
n-aveau putința să-și ridice case în adevă
ratul înțeles al cuvîntu'.ui. Scînduri de la lăzi 
de ambalaj, chirpici, tablă din butoaiele de 
smoală, nuele: iată materialul clădirilor ce 
abia formau niște ridicători pe întinsul cîm- 
piei golașe.

Vechi erau căsuțele pirpirii ridicate pe cîm- 
pie, veche și sărăcia intrată în ele. Șl totuși 
oamenii i-au spus satului de la marginea Ca
pitalei, Bucureștii Noi, oa o profeție pentru vi. 
itor.

Locuitorii acestui cartier-sat, muncitori 
de la Grivița Roșie, acari, cantonieri, mici 
meseriași — au avut de înfruntat în viață, 
două războaie : unul cu sărăcia — crincen, 
neîndurător și lung — altul în timpul cel’ui 
de al doilea -război mondial. Și azi, pe stră
zile cartierului sînt urmele gropilor de la 
bombele aruncate de „vitejii" aviatori ameri
cani, care s-au străduit să cruțe vitele și 
fabricile bogătașilor, îăzboindu-se cu colibele 
muncitorilor. Multe suflete au pierit printre 
ruine, și multe familii au rămas fără adă
post.

Azi cartierul se bucură de pace. 
Locuitorii lui au încheiat pact cu viața șl 
pot spune cu inima îm-păcată că trăiesc în 
Bucureștii Noi.

★
Pe strada Mihail Eminescu, intr-o căsuță 

măruntă dar luminoasă și frumușică, trăiesc 
doi oameni nici prea tineri, nici tătrlni. Băr
batul, Ion Barbu, fost muncitor la C.F.R. șl 
azi într-o muncă de răspundere în întreprin
dere, a fost ales de cetățenii circumscripției 
148 ca deputat în sfatul popular Grivița Ro
șie. Femeia e casnică, dar activează în multe 
treburi obștești ale cartierului.

— Noi am trăit aci, acum șaisprezece ani, 
ca lntr-un sat — Îmi spune gazda. N-aveam 
lumină electrică, n-eveam piață, ba uneia

Poporul nostru este hotărît 
să apere activ cauza păcii

Voința întregului colectiv
Ca în fiecare zi la vremea cînd ceasorni

cele indică orele 15, sirena fabricii șueră 
prelung anunțînd sfîrșitul orelor de lucru 
■pentru muncitorii din schimbul I.

In cîteva minute sala mare de festivități 
a devenit neîncăpătoare pentru sute'.e de 
muncitori veniți să-și exprime adeziunea lor 
față de Apelul de la Vien-a al Consiliului 
Mondial al Păcii adresat tuturor popoarelor 
lumii pentru distrugerea tuturor tipurilor de 
arme atomice și încetarea fabricării lor.

Ei au ascultat cu aidîncă emoție cuvîntul 
tovarășei Stela Enescu, președinta Comitetu
lui Femeilor Democrate din R.P.R., care le-a 
vorbit despre grozăviile ce pîndesc omenirea 
în cazul cînd imperialiștii n-ar îi opriți să 
săvirșească crima ce o pregătesc prin dez
lănțuirea războiului atomic.

Apoi, cu hotărîre în glais, au vorbit fila
toarele, muncitorii și muncitoarele fabricii, 
inginerii și tehnicienii. Fiecare dintre ei ex
prima aceeași voință dîrză de a apăra cauza 
păcii și din cuvîntul tuturor se desprindea 
aceeași încredere fermă că popoarele lumii, 
sutele de milioane de oameni cinstiți care-și 
vor pune semnăturile lor pe Apelul de fe 
Viena, vor fi în stare prin forța lor să o- 
prească la timp mîna criminală.

Filatoarea Adriana Marin și-a exprimat 
hotărîrea de a întări semnătura pusă pe A- 
pelul de la Viena prin noi realizări în pro
ducție, angajîndu-se să depășească planul 
lunar cu 15 la sută La fel ca ea s-au an
gajat și inginerul Jean Sîmboteainu și fila
toarea Maria Ionel și mulți alții. Printre 
primii care și-au pus semnăturile pe Apel au 
fost Angela Gane, filatoare fruntașă, Stela 
Bărbulescu, fruntașă în producție la secția 
preparații, maistorița Valeria Matei, etc.

Voința întregului colectiv de muncă de la 
F.R.B., exprimată și prin semnăturile puse 
pe Apel, este să lupte pentru pace, pentru 
o viață din ce în ce mai frumoasă, mai îm
belșugată.

La o bibliotecă populară
Pași grăbiți răsunau pe aleile parcului 

Tolbukin. Bărbați și femei, mame cu copii 
în brațe, se îndreptau spre biblioteca popu
lară nr. 16. Mai în urmă o bătrînică înfă
șurată cu un șal negru, Suzana Bartocsz, 
care voia să ajungă la timp la adunare și 
să semneze, printre primele, Ape'.ul Consiliu
lui Mondial al Păcii.

Sala, de lectură deveni curînd neîncăpă
toare. Cetățeni ai cartierului ascultau cu a- 
tenție cuvintele Elisabetei Barboș, care în
fiera pregătirile imperialiștilor americani 
pentru dezlănțuirea unui nou război și folo
sirea armelor atomice. A luat apoi cuvîntul 
Ortansa Munteanu, care a vorbit despre 
schimbările ce au avut loc în cartier, despre 
noua viață pe care o trăiesc cetățenii. C’nd 
a terminat, s-a ridicat Suzana Bartocsz. Fo
losind ba un cuvint din limba maghiară, ba 
unul din limba romînă, ea a spus tot ce a 
simțit, din adîncul inimii.

„îmi amintesc de primul și al doilea război 
mondial... Cite mame nu și-au pierdut co
piii, cîte femei nu au rămas văduve 1 Și eu 
fac parte dintre acestea... Nu trebuie să mai 
fie război".

S-au mai înscris și alții la cuvînt. Oamenii 
au amintit de dragostea cu care muncesc 
pentru viitorul luminos al copiilor lor, pen
tru o viață mai bună, și de hotărîrea de a 
apăra cuceririle poporului nostru împotriva 
celor care amenință cu dezlănțuirea unui 
nou război.

Cu speranță și încredere în victoria for
țelor păcii ei au semnat apoi Apelul adresat 
popoarelor lumii, convinși că forța milioane
lor și milioanelor de oameni cinstiți de pre
tutindeni va fi stavilă în calea ațîțătorilor la 
un nou război.

CUVÎNTUL OAMENILOR SIMPLI

Muncitori tineri și vîrstnici, bărbați și femei, salariați ai fabricii de confecții 
„Gh. Gheorghiu-Dej“ din Capitală și-au pus semnăturile lor pe Apelul de la Viena 
al Consiliului Mondial al Păcii cu credința că semnăturile lor și ale sutelor de mi
lioane de oameni cinstiți din lumea întreagă vor avea puterea să oprească mișe- 
leștile pregătiri ale imperialiștilor de a declanșa războiul atomic.

In clișeu : Un aspect din timpul semnării Apelului la fabrica de confecții 
„Gh. Gheorghiu-Dej“. Foto : MIHAI POPESCU

Adunarea slujitorilor
Slujitorii cultelor din Capitală 6-au întru

nit joi în aula Bibliotecii Centrate Univer
sitare într-o adunare inter confesională con
sacrată recentei sesiuni a Biroului Consiliu
lui Mondial al Păcii.

Adunarea a fost deschisă de episcopul 
Teoctist Botoșăneanu, vicarul patriarhiei’Bi
sericii Ortodoxe Romîne care a arătat că 
astăzi, în fața oamenilor iubitori de pace se 
ridică o © rob Iernă de însemnătate covârșitoare, 
problema luptei pentru interzicerea folosirii 
armelor de distrugere în masă.

Clericii și credincioșii Bisericii ortodoxe ro- 
mme — a spus vorbitorul — vor semna cu 
toții Apelul Consiliului Mondial al Păcii pen
tru a face ca energia atomică să slujească nu 
distrugerii vieții, ci înfloririi ei și progresului 
omen ir».

A luat cuvîntul, preotul Vasile Ștefan, 
consilier patriarhal.

Acum, cînd pericolul războiului atomic a- 
menință popoarele, slujitorii cultelor trebuie 
să se găsească la loc de frunte in lupta pen
tru apărarea păcii. Ne obligă la aceasta ou 
numai conștiința îndatoririjor noastre patrio
tice, ci și credința noastră religioasă și conș
tiința răspunderilor pe care le avem față de 
dumnezeu și față de credincioșii noștri — a 
încheiat vorbitorul.

In numele cultului mozaic, dr. H Halperin 
a subliniat că omenirea care a pierdut zeci 
de milioane de vieți în războiul trecut, care 
a cunoscut ororile făptuite de hitleriști, se 
împotrivește cu indignare dezlănțuirii unui al 
treilea război mondial.

Pentru folosirea pașii
Colaboratorii științifici ai Institutului de 

endocrinologie „Dr. C. I. Parhon" din Bucu
rești au semnat joi Apelul Consiillulut Mon
dial al Păcii.

Im adunarea care a precedat semnării A- 
peluilui a vorbit cunoscutul om de știință 
acad. prof. dr. C. I. Parhon, directorul In
stitutului, care a subliniat larga întrebuin
țare care se poate da energiei atomice în
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case n-aveau nici măcar garduri. Dar barem 
era căsuța noastră. In 1944 m-au lăsat pe 
drumuri americanii. Pe strada noastră cu că
zut 12 bombe mari. După război am refăcut 
casa și trăim fericiți în ea. Azi avem în car
tier cei mai frumos cinematograf din Capi
tală, un teatru de vară, parc, o piață mare, 
școli felurite și în fiecare casă muzică trans
misă dp la stația de radioficare .

Arătînd bucuroasă cum s-a schimbat fața 
cartierului, femeia povestea despre lucruri și 
despre oameni.

— De ce nu ne lasă să ne orînduim viața 
cunî ne place? Am eu ceva cu oamenii din 
America ? Nu-i las să-și ridice și ei un aco
periș, să clădească teatre, să-și vadă copiii 
oameni mari? Eu chiar le urez să aibă tot 
ce le dorește inima.

De ce oare bogătașii americani ne ame
nință cu bomba atomică? Mi-au dărîmat 
odată casa. Dar urciorul nu merge de multe 
ori la apă.

★
Pe strada Ardealului, într-o căsuță veche 

șl micuță, locuiește o văduvă cu trei copii. 
O cheamă Ana Dcbre. Despre ea îmi sipusese 
Dumitra Barbu, că se aseamănă cu cartierul. 
Abia azi se poate spune că trăiește, așa cum 
abia azi Bucureștii Noi sînt noi.

Ana Do-bre e o femeie de vreo 40 și ceva 
de ani, sfioasă.

— Avem casa cam mică. Dar aștept ca 
unul din băieți să termine școala profesiona
lă C.F.R. și-o să ne mutăm în blocurile cele 
mari care se fac lîngă cinematograf.

Și povestește cu voce înceată, viața ei. A 
dus o viață clinească. Bărbat bețiv, înrăit, 
mai mult șomer, trei copii, fără casă, fără 
țoale. Ea n-a știut ce-i cearceaful, ce-i perna 
decît din casele unde slujea cu ziua. Azi e 
om într-adevăr. A învățat carte, lucrează ca 
bucătar-șef la spitalul de copii Caraiman, și-a 
învățat copiii carte și se îmbracă omenește.

— Azi pot și eu ride, pot să mă bucur. Nu 
puteți să vă închipuiți ce-am fost și ce 
sînt azt Am trei băieți șl vor ajunge blue. 

cultelor din Capitală
Preotul ton Coman, rectorul Institutului 

teologic, a spus între altele: Descoperirea 
și folosirea energiei nucleare poate și trebuie 
să însemne un triumf pentru omenire și nu 
distrugerea ei. Slujitorii altarelor condamnă 
fără rezerve încercările de a preface în arme 
ale morții mărețele cuceriri ale științei.

In numele cultului baptist, predicatorul Ion 
Isac a spus: Astăzi, semnăm cu încredere 
Apelul de la Viena și facem o chemare caldă 
tuturor fraților noștri de credință să semne
ze Apelul, știind că solidaritatea tuturor slu
jitorilor și a credincioșilor evangheliei va a- 
duce contribuția sa la triumful cauzei păcii.

Preotul romano-catolic P. Morosiewicz a 
spus: Forțele întunericului, întruchipate as
tăzi de cercurile agresive din apus caută să 
folosească uriașele descoperiri ale minții o- 
menești în scopuri destructive. Slujitorii cul
tului romano-catolic și credincioșii for vor 
semna din toată inima Apelul de la Viena, 
convinși că aceasta va întări lupta tuturor 
popoarelor pentru nobila cauză a păcii.

Au mai luat cuvîntul predicatorul adven
tist N. Gheorghiță, decanul Bisericii eva-n- 
ghe'.ice-luterane, Â. Bruckner, protopopul or
todox Gh. Ciocan, Marin lonescu, din partea 
cultului creștin după evanghelie, preotul Bi- 
berian, din partea cultului armeano-grego- 
rian, I. Bradîn din partea cultului penticostal 
și alții.

Slujitorii cultelor din Capitală, participant! 
la consfătuire, au semnat apoi cu însuflețire 
Apelul Consiliului Mondial ai Păcii.

(Agerpres)

că a energiei atomice
medicină. El a prezentat imaginea Lumi
noasă care se deschide în fața omenirii 
odată cu era folosirii pașnice a energiei 
atomice.

Colaboratorii Institutului, ale căror cer
cetări din domeniul endocrinologiei sînt bine 
cunoscfite. au semnat a-poi într-o atmos
feră de puternic avînt Apelul Consiliului 
Mondial al Păcii „Către popoarele lumii".

Război ? Să nu-i ajungă blestemele mele pe 
cei care-1 vreau, că nu le va rămîne oscior 
legat de oscior. Cînd ne stăpîneau boierii 
vream să mor, că n-aveam de ce trăi. Azi 
vreau să trăiesc ca să-mi cresc nepoții. Și 
sint multe femei ca mine.

★
Casa lui Gheorghe Petrache e plină toată 

ziua de voci de copii. N-are decît doi — Ro- 
dica de aproape 2 ani și Dănuț de 7 — dar 
fac gălăgie cit zece. Mama, o femeie voi
nică și frumoasă, cînd vrea să-l liniștească, 
le citește.

Acum citește „Soarta de orfan" de B. Prus 
și povestea aceea o înduioșează tare. A as
cultat mereu la radio despre încercările impe
rialiștilor americani de a dezlănțui un război 
atomic și despre strădaniile Uniunii Sovietice 
de a se pune bazele unei păci sigure.

— Mă uit la copiii mei ca la soare. Nu-i 
vreau orfani. Eu am fost orfană, am gustat 
amarul destul. Pentru ce vor imperialiștii a- 
mericani să dezlănțuie un război atomic ? Să 
omoare lumea, să pîrjolească pămîntul, să 
cîștige noi bogății. Noi vom lupta să apărăm 
viața pașnică și vom fi cei mai tari. Avem 
copii, avem de făcut case, străzi, școli, așa 
că avem ce apăra. Vom da pentru pace sem
nătura noastră, munca și chiar lupta noas
tră.

★
Sînt trei familii dintr-un cartier'greu încer

cat cu ani în urmă. Trei familii obișnuite, 
cum sînt milioane în țara noastră. Au de a- 
părat copii, căsuțe ridicate cu trudă, cinema
tografe, grădini cu flori, rafturi cu cărți și 
planuri de viitor. Nu sînt oratori, nici per
sonalități însemnate; ci doar oameni care-șl 

•apără viața. Cuvîntul lor e uriaș pentru că 
e spus în numele umanității și pumnul le e 
greu pentru că fac parte din milioane și sute 
de milioane de oameni simpli din lumea în
treagă, care iubesc pacea, iubesc viața și 
sînt hotărîți să le apere.

OLGA ILIES

Ședința lărgită a secției a Vl-a 
a Academiei R. P. R.

In zilele de 1 și 2 februarie a.c. a avut loc 
la Academia R.P.R. ședința lărgită a sec
ției a Vl-a de limbă, iiteratură și artă a A-' 
cademiei.

La ședință au luat parte acad. prof. dr. 
C. I. Pariion, președintele de onoare al Aca
demiei R.P.R., acad. prof. Traian Săvulescu, 
președintele Academiei R.P.R., numeroși a- 
cademicieni și membri "corespondenți ai A- 
cademiei, scriitori, poeți, critici, cercetători 
lingvistici, studenți.

Lucrările ședinței au fost conduse de acad. 
Emil Petrovîci, membru în Prezidiul Acade
miei R.P.R.

Acad. Mihail Sadoveanu, vicepreședinte al 
Academiei R.P.R., președintele Uniunii Scrii
torilor, a făcut două comunicări: „Despre 
limba literară" și „Limba povestirilor isto
rice", care au fost ascultate cu mult interes. 
Comunicările au fost urmate de discuții la 
care au participat academicienii Traian Să- 
vulescu, Iorgu Iordan, Al. Rosetti, Emil Pe- 
trovici, prof. Al. Graur, membru corespon
dent al Academiei R.P.R., prof. D. Macrea, 
directorul Institutului de Lingvistică, scrii
torul Demostene Botez, laureat al Premiului 
de Stat și alții.

Acad. Mihail Sadoveanu a relevat în în
cheiere importanța discuțiilor purtate în ju
rul problemelor lingvistice, în special pentru 
tinerii scriitori.

(Agerpres)

Lucrările consfătuirii pe fari? 
a Arbitrajului de Stat

Joi dimineață s-au deschis în Capitală lu
crările consfătuirii pe țară a Arbitrajului de 
Stat.

La consfătuire participă conducereai și în
tregul aparat tehnic al Arbitrajului de Stat 
de pe lîngă Consiliul de Miniștri, reprezen
tanți ai arbitrajelor departamentale și ai 0- 
ficiilor juridice din cadrul ministerelor și in
stituțiilor centrale, arbitri de stat din toate 
regiunile țării, reprezentanți ai Institutului 
de științe juridice al Academiei R.P.R., ju
riști, etc.

Consfătuirea analizează activitatea Arbi
trajului de Stat pe anul 1954, și dezbate cele 
mai importante soluții date de organele Ar
bitrajului de Stat în cursul anului care a t-re. 
cut, pentru a contribui la îmbunătățirea ac
tivității de viitor.

In cadrul ședinței de dimineață au prezen
tat rapoarte arbitrul șef al Arbitrajului de 
Stat de pe lîngă comitetul executiv al sfa
tului popular al Capitalei și arbitrul șef al 
Arbitrajului departamental de pe lingă Mi
nisterul Industriei Alimentare.

In continuarea lucrărilor consfătuirii vor fi 
prezentate rapoarte de către arbitrii de stat 
din mai multe regiuni ale țării, vor avea loe 
conferințe și discuții.

Lucrările consfătuirii vor dura 3 zile.
(Agerpres)

Șase S.M.T. din regiunea 
București au terminat lucrările 

de reparații
In 6 stațiuni de mașini și tractoare din 

regiunea București s.au terminat lucrările de 
reparație a tractoarelor planificate.

Mecanizatorii de la S.M.T.-urile Andră- 
șești și Odobeasca au terminat reparațiile la 
tractoare, cei de la S.M.T.-urile Călugăreni, 
Tătărăști și Fr-ăsinet au terminat repara
țiile și la plugurile de tractoare, semănători 
și cultivatoare.

Pînă la 31 ianuarie, în stațiunile de ma
șini și tractoare din regiunea București au 
fost reparate 66 la sută din numărul tractoa
relor planificate, 69 la sută din plugurile de 
tractor, 65 la sută din semănători și 57 la 
sută din cultivatoare.

(Agerpres).
★

ORAȘUL STALIN (de la corespondentul 
nostru). — Mecanizatorii de la S.M.T.-Hăr- 
man, raionul Stalin, au reușit să îndepli
nească înainte de termen planul de reparații 
a tractoarelor și mașinilor agricole. La a- 
cest succes a contribuit sprijinuț primit din 
partea muncitorilor veniți de la fabrica de 
soule din Rîșnov.

Motoare „Diesel11 produse 
de industria locală

Un colectiv de tehnicieni în fruntea căruia 
se află tov. Iosif Binder de la întreprinderea 
Industrială locală „Ciocanul" din Timișoara 
a executat recent un motor Diesel (cu 2 ci
lindri verticali) de 100 C.P. Acest motor 
poate fi folosit la acționarea grupurilor elec
trogene, la acționarea instalațiilor de mori 
și fabrici de cărămizi precum și la alte feluri 
de instalații producătoare de energie. Cei 
care au contribuit la executarea acestui tip 
de motor au fost premiali cu suma de 
50.000 lei.

Datorită rezultatelor obținute, colectivul în
treprinderii industriale focale „Ciocanul" din 
Timișoara a și început executarea primelor 
trei motoare Diesel cu 2 cilindri verticali.

Lămpi cu iluminiscență 
în mine de cărbuni

In galeria principală de transport de Ia 
mina Filipeștii de Pădure, pe o lungime de 
un kilometru și jumătate sub pămînt, este 
veșnic ziuă. In această mină au fost intro
duse pentru prima- oară în țara noastră lăm
pile cu iluminiscență. Iluminatul cu aceste 
lămpi creează condiții optime de vizibili
tate, permițînd minerilor din subteran să dea 
acejași ^randament ca muncitorii de la supra
față. Lămpile cu iluminiscență constituie un 
element important pentru protecția muncii 
minerilor. Ele consumă mai puțină energie 
electrică decît lămpile cu incandescență 

• (becurile electrice obișnuite).
Acest nou sistem de iluminat, folosit pe 

scară largă în Uniunea Sovietică, se va ex
tinde în viitor și în alte mine de cărbuni din 
țara noastră.

.(Agerpres)
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Pentru o conducere competentă 
a economiei locale

Prea puțini ingineri și tehnicieni agricoli 
față de nevoile raionului

In articolul său apărut la această rubrică, 
tov. Pavel Mudura a ridicat o problemă deo
sebit de importantă pentru agricultură: ace
ea a repartizării cadrelor in raport cu nevoi
le reale ale producției agricole din fiecare 
regiune și raion.

Dacă vom face o analiză sumară asupra 
felului cum sînt repartizați inginerii și teh
nicienii care trebuie să contribuie la mări
rea producției, constatăm că cei mai bun 
și în număr destul de mare sînt la direcțiile 
nin Ministerul Agriculturii și Silviculturii, 
apoi la direcțiile regionale. La raioane insă 
și circumscripții agrozooveterinare, majerila- 
iea inginerilor și tehnicienilor agricoli sînt 
tineri și fără multă experiență.

in raionul Rădăuți, de pildă, unde există 
un număr de 30 comune, 17 gospodării colec
tive și 11 întovărășiri agricole care au ne
voie de o permanentă îndrumare, la secția 
agricolă sînt numai doi ingineri și trei teh
nicieni agronomi, un inginer zootehnist, un 
medic veterinar, un apicultor și un tehnician 
cu baza furajeră.

Munca acestora este departe de a fi în în
tregime pusă in folosul ridicării agriculturii, 
Ei nu au posibilitatea să contribuie totdeau
na concret și cu eficacitate la îndrumarea 
și ajutorarea țăranilor muncitori în scopul 
obținerii unor recolte sporite. Aceasta, pentru 
că cea mai mare parte a timpului ei sînt

Necesitatea unei juste folosiri a loturilor zootehnice
Printre articolele publicate în ziarul „Ro

mînia liberă" la rubrica „Pentru o condu
cere competentă a econom ei locale", am ci
tit și pe acelea iscălite de tov. Ion Neagu — 
președintele sfatului popular regional Galați 
și de tov. Zamfir Tilă — președintele sfatu
lui popular al comunei „30 Decembrie", ra
ionul Vidra, care se referă la probleme pri
vind dezvoltarea sectorului zootehnic.

In ceea ce mă privește, aș vrea să mă re
fer la problema loturilor zootehnice ale sfa
turilor populare.

In raionul Pitești, în cursul anului trecut, 
aceste loturi au fost în general prost între
ținute. Au fost și cazuri însă cînd întreținerea 
și cultivarea loturilor zootehnice s-au făcut 
în bune condițiuni.

Comitetele executive ale sfaturilor populare 
din comunele Mălureni și Bradu, bunăoară, 
au reușit să lucreze aceste terenuri cu posi
bilități locale, deși au suprafețele destu] de 
mari. Ele au reușit să facă toate lucrările 
prin muncă voluntară antrenînd la aceasta 
cu ajutorul deputaților comunali pe țăranii 
muncitori.

Pentru înlăturarea greutăților pe care sfa
turile populare comunale le întîmpină la în
tocmirea obligațiilor de transport, tov. Pa
vel Lazăr, secretarul comitetului executiv re
gional Bacău, propune direcției regionale sil
vice, întreprinderii regionale ,.Combust.bilul", 
Întreprinderii regionale forestiere șl coope
rației să-și delimiteze în mod concret atri
buțiile. De asemenea, propune ca întreprin
derile de exploatare forestieră să-și organi
zeze depozite intermediare mai ales acolo 
unde distanțele parcurse cu atelajele sînt 
deosebit de mari. Tov. Pavel Lazăr, cere ca 
Ministerul Agriculturii și Silviculturii să se 
ocupe mai mult de plantarea pueților, de în
grijirea și curățirea pădurilor. In același timp, 
I.F.E.T.-urlle ar trebui să se ocupe exclusiv 
de exploatarea pădurilor și de transportul 
masei lemnoase în depozitele finale, iar În
treprinderea regională „Combustibilul" să se 
ocupe efectiv de comercializarea lemnelor e- 
xistente in depozitele finale. In acest fel, s-ar 
putea ușura atît operațiunile de transport pe 
cale ferată cit și cele efectuate prin inter
mediul atelajelor particulare sau autocarnioa- 

farmaceutică ale cărei aplicațiuni practice 
trebuie să ușureze suferința omenească.

Vîrsta mea înaintată îmi dă posibilitatea 
să arunc înapoi privirea pentru a vedea 
cum s-au dezvoltat unele ramuri ale medi
cinei într-un interval de peste 60 de ani.

Cînd am început studiul medicinei, bolile 
inimei erau privite prin prisma unei me
canici care nu se deosebea mult de aceea a 
pompelor de apă. Astăzi se știe că func
țiunea aparatului cardiovascular e reglată 
de un întreg aparat nervos și muscular care 
îi asigură funcționarea normală. Scoarța 
creerulul însăși participă la această tune 
ționare. Pe de altă parte tratamentele medi
camentos, igienico-dietetic, balneo-terapic și 
în ultimul timp chiar cel chirurgical vin 
să aducă ameliorări însemnate acolo unde 
altă dată se credea că nu mai e nimic de 
făcut.

Progrese imense au fost realizate de ase 
menea în pătrunderea mecanismului și tra
tamentul bolilor infecțioase. Descoperirea 
atîtor microbi și virusuri, vaccine te răpi a, 
seroterapia, terapeutica prin antibiotice au 
adus multă lumină și multă binefacere în 
acest domeniu al patologiei oamenilor, ani
malelor și chiar plantelor.

învățătura genialului fiziolog Ivan Petro- 
vlci Pavlov ne arată că organismul e un tot 
solidar cu diferitele sale țesuturi și organe 
ca și cu mediul exterior, unitate realizată 
prin intermediul sistemului nervos înzestrat 
cu infinitatea sa de receptori ce dau informa- 
țiuni pînă la scoarța cerebrală, de unde plea
că impulsuri reglatoare. învățătura pav. 
loviană dovedește că prin realizarea de re; 
flexe condiționate, organismul se adaptează 
la împrejurările continuu variabile ale me
diului înconjurător, prin cele două sisteme 
de semnalizare sensitivo-sensorial pe de o 
parte, cel verbal pe de altă parte. Ea a 
adus o înțelegere, o limpezire a fenomene
lor normale și patologice, fiziologice și psi
hologice ce se petrec în organismul omului 
normal sau în stare de boală.

Ce teritoriu întins și neexplorat a oferit 
cercetătorilor și cîte progrese serioase i au

Alexandru Popescu
Șeful secției agricole 
a raionului Rădăuți

siliți să facă față numeroaselor ordine și cir- 
culări primite din partea direcțiilor agricole 
regionale, să întocmească situații și planuri. 
Numai în cursul anului trecut, la secția a- 
gricolă raională Rădăuți s-au primit peste 
2500 ordine și circulari Rezolvarea unor a- 
semenea lucrări a făcut de pildă ca ing. Gh. 
Doroftei și dr. Eugen Ștefănescu de la ser
viciul zooveterinar să nu poată ajunge în 
circumscripțiile Vicovu de Sus și la Calafin- 
dești timp de aproape două luni.

Dacă timpul pierdut în birou ar fi fost fo 
losit pe teren, pentru îndrumarea țăranilor 
muncitori și a colectiviștilor, munca ar fi 
avut rezultate mult mai bune.

Iată dar că așa cum arăta și tov. Pavel 
Mudtira. descongestionarea aparatului direc
țiilor agricole reg.onale ar da posibilitatea 
întăririi muncii de îndrumare agrotehnică la 
raioane și la comune. In special la comune, 
situația din punct de vedere al cadrelor de 
ingineri și tehnicieni agricoli este mai grea. 
In raionul nostru la cele șase circumscripții 
agrozooveterinare lucrează acum doi ingineri,

Nicolae C. Debu
Președintele comitetului executiv 

al sfatului popular raional 
Pitești

In comuna Mălureni, producția obținută a 
fost mai mare decît cea planificată asigu- 
rîndu-se astfel furajele pentru cei patru tauri, 
doi vieri și douăzeci berbeci. Rezultate ase
mănătoare s-au obținut și în comuna Bradu.

Aceasta a făcut ca șl numărul de animale 
să crească. Comuna Mălureni avea, bunăoară, 
în 1952, 652 porci, iar comuna Bradu, 553. 
In anul 1954, în comuna Mălureni numărul 
porcilor s-a ridicat la 889, iar în comuna 
Bradu, la 1199. Rezultate bune s-au obținut 
și la celelalte specii de animale.

După cum am mai arătat, în raion am avut 
însă și comune în care, datorită lipsei de 
preocupare din partea comitetelor executive 
comunale și a unor tehnicieni agronomi, lo
turile nu s-au lucrat cum trebuia.

Astfel comune ca : Oarja, Mareș, Dîrmo-

Propunerî
nelor I.R.T.A. In vederea asigurării continui
tății aprov.zionării populației șl a instituții
lor cu lemne de foc, tov. Lazăr consideră ne
cesar să se stabilească perioada de aprovi
zionare între 1 octombrie și 1 aprilie. Rea
lizarea acestei propuneri ar permite înlătu
rarea greutăților provocate din cauza repar
tițiilor neeliberate la timp și totodată ar e- 
limina pe timp de iarnă golurile provocate 
în aprovizionarea populației și instituțiilor cu 
lemne de foc.

★

Colectivul secției de gospodărie comunală 
a regiunii Baia Mare propune crearea unui 
organ financiar intern în aparatul comitete
lor executive. Inexistența unui astfel de or
gan a făcut ca gestiunea intreprinder lor de 
gospodărie comunală să fie necontrolată de 
aproape doi ani de zile.

Totodată, colectivul acestei secții propune 
Ministerului Gospodăriei Comunale și Indus
triei Locale să se preocupe mai mult de pro
blema întocmirii proiectelor necesare uzinei 
electrice din orașul Sigliet. Aceasta pentru 

★

Impresii de la recenta sesiune științifică a Institutului 
pentru perfecționarea și specializarea medicilor și farmaciștilor

Acad. prof. dr. C. I. Parhon

Științele l-n general 
sînt într-o continuă 
dezvoltare și aceasta 
e cu atît mai adevă
rat cînd e vorba de 
știința medicală și

realizat în cursul ulti
mei jumătăți de veac, 
pretutindeni, în toate 
marile centre cultura
le și în minunata ramură a biologiei și 
medicinei care poartă numele de Endocri
nologie. Unele dintre aceste progrese 6e da- 
țoresc și cercetătorilor ce lucrează la Insti
tutul nostru de Endocrinologie.

E desigur greu de intrat într-o sumă de 
amănunte, care nu ar fi ușor de urmărit de 
publicul străin, de specialitate medicală sau 
de cea farmaceutică. Trebuie notat însă — 
și o fac eu o deosebită mulțumire — că pe 
terenul medical ca și pe cel farmaceutic se 
desfășoară o activitate entuziastă și perse
verentă.

Ministerul Sănătății a văzut cu drept cu- 
vînt necesitatea de a da necontenit cadrelor 
medicale din tot cuprinsul țării posibilitatea 
de perfecționare și specializare Partidul 
Muncitoresc Romîn și guvernul țării au 
sprijinit această înțeleaptă măsură punînd 
la dispoziția Institutului, creat în acest scop, 
toate miiloacele pentru o activitate cît mai 
rodnică.

Nu de mult a avut loc o sesiune știin
țifică condusă de Institutul medico-farma- 
ceutic, sesiune la care au fost dezvoltate pe 
lîngă mai multe rapoarte de bază în dife
ritele secțiunj sau în ședințe comune, un 
mare număr de comunicări în diferite spe
cialități ale medicinei sau farmaciei, pe te
me practice indicate de Ministerul Sănătății, 
de Ministerul Prevederilor Sociale sau por
nite direct de la înaltul așezămînt de cultură 
a țării noastre, Academia R.P.R. Reținem 
lăudabila inițiativă de a se tipări într-o 
broșură rezumatele diferitelor rapoarte și 
comunicări ce aveau să se prezinte în sesi
unea științifică.

Sesiunea Institutului pentru perfecționarea 
și specializarea medicilor nu s-a lăsat mai 
prejos de aceea a Institutului medico-farma 
ceutic, Și cu drept cuvînt. Era doar vorba 
de perfecționare și specializare. Se poate 
spune că n fost o minunată emulație. Și 
aici s-au dezvoltat teme cu caracter prac

patru tehnicieni și șase zootehniști. Acestor 
oameni li se cere să facă uneori lucruri pe 
care nu le cunosc și pe care nici nu au avut 
de unde să le cunoască. In raionul Rădăuți 
sînt încă un număr de 16 agenți agricoli fără 
nici o pregătire profesională, iar 15 au fost 
înlocuiți cu tehnicieni veniți'acum din școa
lă. Agenții agricoli sînt schimbați în unele 
comune de cite două și trei ori pe an și fo
losiți de către sfaturile populare în alte 
munci: la încasarea sumelor cuvenite prin 
autoimpuneri, la diferite munci în legătură 
cu colectările, ca în comunele Frătăuții 
Vechi, Satu Mare, Grănicești și altele.

Sînt de părere că tocmai la comune e ne
voie ca numărul inginerilor și tehnicienilor 
cu pregătire și experiență să fie mai mare. 
Circumscripțiile agrozooveterinare trebuie să 
fie întărite pentru a putea deveni importante 
centre de îndrumare agrozootehnică.

Aș mai avea de făcut o propunere. Cred 
că este necesar, în vederea cunoașterii ca
racteristicilor de sol, în vederea stabilirii 
în funcție de acesta a c<^or mai bune culturi, 
numirea unui inginer pedolog pe lingă sec
țiile agricole raionale. Odată cu aceasta însă 
e nevoie ca secțiile agricole raionale să fie 
înzestrate și cu materialul de laborator ne
cesar, măcar pentru analizele esențiale de 
care avem nevoie.

nești, etc. deși au suprafețe mari (30—40 
ha.) n-au reușit să-și asigure furajele ne
cesare. Loturile zootehnice în loc să fie în- 
sămînțate cu plante furajere au fost însă- 
mînțate cu varză, ardei, pepeni, etc. Ținînd 
seama de situația loturilor zootehnice existen
te la noi în raion propun :

1. In fiecare comună să rămînă un lot zoo
tehnic în raport cu numărul de reproducători, 
iar terenurile care vor prisosi să fie redate 
culturii cerealelor.

2. Fonduri din buget să se acorde numai 
pentru arături șl însămînțărir iar restul mun
cilor ca: întreținerea recoltelor, depozitarea, 
etc. să se facă prin munca voluntară a ce
tățenilor.

3. Să se acorde mai multă atenție îngriji
rii loturilor zootehnice. Comitetele executive 
comunale să vegheze ca furajele să nu fie 
risipite.

Dacă va exista mai multă preocupare din 
partea comitetelor executive comunale și a 
tehnicienilor cu baza furajeră, loturile zoo
tehnice vor putea asigura o hrană substan
țială animalelor.

că actuala aprovizionare cu energie este ne
satisfăcătoare și frînează dezvoltarea orașu
lui din punct de vedere industrial. Pentru 
concretizare se dă un exemplu care ilustrea
ză această situație. Recent, în orașul Sighet, 
s-a construit un trust de panificație care a 
fost înzestrat cu mașini electrice. O bună 
parte din ut.lajele instalate la acest trust, 
nu pot fi folosite deoarece funcționarea lor 
necesită curent trifazat, curent care nu este 
produs in prezent de către uzina exis-, 
tentă. In același timp conducerea secției pro
pune ca trustul regional de construcții loca
le Baia-Mare, să fie tras la răspundere pen
tru tergiversarea la nesfîrșit a lucrărilor de 
construcții contractate pentru cele opt blocuri 
muncitorești, cît și pentru calitatea inferioa
ră a lucrărilor executate. De asemenea, se 
propune Comitetului de Stat pentru Arhitec
tură și Construcții să definitiveze cît mai ur
gent planul de sistematizare a orașelor re
giunii Baia-Mare dat fiind că lipsa acestuia 
împiedică sfatul popular să execute diverse 
categorii de lucrări de construcții.

★ *

ticări importante refe
ritoare la seroreacțiile 
tifosului exantematic, 
la tratamentul febrei 
tifoide, la vaccinarea 
în bolile intestinale, la

tic și de aplicare ime
diată ca cele inspirate 
de nevoile urgente 
ale autorităților sani

tare dar și teme cu caracter științific mai 
general, care nu sînt mai puțin folositoare 
din punct de vedere practic, deoarece des
chid orizonturi noi pentru cercetările știin
țifice și îndrumările terapeutice.

Nu pct analiza aici amplu activitatea 
sesiunii care și-a încheiat lucrările în seara 
de 19 ianuarie a.c. Voi cita în treacăt unele 
rapoarte sau comunicări prezentate în sec
ția medicală sau în cea chirurgicală, igieni
că. Astfel cele privitoare la folosirea anti
bioticelor în tratamentul: endocarditei ma
ligne lente (clinica medicală și colectivul 
ei), în tratamentul tuberculozei (clinica 
ftiziologică și colectivul ei), în chirurgia ab
dominală (clinica- chirurgicală și colectivul 
ei), etc. S-ar mai putea menționa comunicări 
ca „O formă particulară a cirozei posthepa- 
titice asupra leziunilor ganglionilor simpa
tici abdominali în cursul hepatitei epidemice" 
(clinica medicală Cluj) ; „Aspecte clinice și 
hematologice ale poliglobuliilor".

S-au mai remarcat comunicările privitoare 
la: Cercetări asupra condițiilor de apariție 
a arteritei diabetice; Lucrări a-supra sindro
mului lui Cushing, a celui adiposo-genital, 
cu privire la funcția oestrogenă a supra
renalei și a rolului ei in bolile endocrine ale 
copiilor; Profilul clinic al neurovirozelor; 
Tratamentul desensibilizant în scleroza în 
plăci. Un număr de comunicări referitoare 
la studiul tuberculozei cu diferitele ei forme 
tratamentul chirurgical al tuberculozei, ne 
canismul turburărilor respiratorii de origină 
tuberculoasă în chirurgia toracică, plastia 
vezicel urinare, fiziopatologla fracturii des
chise, tratamentul ortopedic și chirurgical 
în reumatismul cronic, mai multe comunicări 
referitoare la tumorile cerebrale sau la al- 
ternațiunile traumatice craniocerebrale, la 
tratamentul chirurgical seu la rolul creeru- 
lui în producerea glauoomului au constituit 
de asemenea obiectul dezbaterilor sesiunii.

In secția de igienă arau prezentat oomu-

CtbhMine sezisează
Strada Aron Den-

tro- 
avînd 
apă. 
trecă- 
alege

sușlanu din orașul 
Făgăraș este locuită 
în cea mai mare par
te de muncitori. Si
tuată mai la mar
ginea orașului, stra
da este pe alocuri 
desfundată, cu 
tuarul stricat, 
gropi pline cu 
In timpul zilei, 
totul își poate 
un drum pe care să 
meargă fără să-și 

strice hainele șl încălțămintea. Cum je 
lasă seara însă, acest lucru devine impo
sibil deoarece strada nu e luminată deși 
instalația electrică este în foarte bună 
stare.

Am intervenit în repetate rîndurl la 
sfatul popular orășenesc pentru instalarea 
becurilor atît de necesare, dar intervenția 
noastră n-a dat nici un rezultat — ne 
scrie cititorul Vasile Lișeanu, deputat în 
circumscripția electorală a orașului Fă
găraș. Locuitorii acestei străzi cer cu 
insistență să li se pună becuri pentru lu
minatul străzii.

★
„Gemul de fructe 

este preferința mea, 
de aceea am grijă să 
fiu întotdeauna a- 
provizionat cu cîteva 
borcane, ne scrie ci
titorul Dan Aldules- 
cu. In anul acesta am 
luat mai multe sortu
ri de gem, dintre care
și vreo trei borcane cu gem de căpșuni, 
producție a întreprinderii Industriale de 
Stat Topoloveni.

De la prima linguriță pe care am luat-o, 
am avut neplăcuta surpriză să constat că 
gemul de căpșuni conține în afară de fruc
tele propriu zise și... frunze, codițe, etc. 
Tifate borcanele s-au prezentat in același 
fel.

Acest lucru demonstrează, ne scrie în 
continuare cititorul nostru, munca super
ficială și neglijentă a fabricii de marme
ladă.

Socotesc de asemenea răspunzătoare 
și Direcția Conserve din Ministerul Indu
striei Alimentare de care aparține între
prinderea menționată’'.

★
Trenul 3043 pleacă 

în fiecare zi la orele 
16,48 din Orașul 
Stalin spre Ciceu. 
Cînd pornește, afară 
e încă ziuă. Pînă să

ajungă la destinație se întunecă.
Odată cu întunericul vin și necazurile 

— ne scrie cititorul N. BanCianu. Trenul 
nu e luminat. Aglomerația e mare. La 
coborlre, călătorii nu-și găsesc bagajele. 
Se produce înghesuială, busculadă, etc.

Este oare atît de greu ca această situa
ție să fie evitată?

Regionala C.F.R. Orașul Stalin ar tre
bui să se îngrijească de luminarea tre
nului.

★
întreprinderea e- _

conomică raională fe?/ _
Corabia dispune de wffiy 
numeroase .unități

■ care au ca scop să a- 
provizioneze oamenii 
muncii.

Din lipsa de preocupare a conducerii, 
două unități ale acestei întreprinderi (cofe
tăria și plăcintăria') nu funcționează de 
mai bine de o lună, astfel că mulți con
sumatori nu pot găsi dulciurile căutate.

Directorul Teodor Diaconu nu-și face o 
grijă din acest lucru, găsind mereu cite 
o justificare tărăgănării redeschiderii ma
gazinelor.

Este nevoie ca directorul întreprinderii 
economice raionale din Corabia să treacă 
la luarea de măsuri practice în vederea 
redeschiderii celor două magazine — în
cheie scrisoarea sa, cititorul Lulu Solo
mon din Corabia.

leptoispiroze, etc. de asemenea Ia impurifi- 
carea sau la autopurificarea unor epe, la 
intoxicațiile profesionale cu hidrogen arse- 
niat sau la alte circumstanțe defavorabile în 
anumite condiții de muncă.

In secție de fiziologie s-au prezentat co
municări în legătură cu structura funcțio
nală a centrilor analizatorului motor la re
flexele condiționate, la problema inhibiției, 
la compensarea labirintică.

In ultima ședință s-a prezentat un raport 
referitor ta problema copilului în Republica 
Populară Romînă și comunicări în legătură 
cu reactivitatea organismului în raport cu 
fazele evolutive ale bolii hipertonice și 
despre nevrozele vegetative. In această ul
timă ședință am mai ascultat o comunicare 
valoroasă asupra patogeniei meningitei tu
berculoase și un referat .despre spitalul uni
ficat. Notăm că la această ședință a parti
cipat tov. locțiitor al ministrului Sănătății 
dr. M. Saragea care a semnalat însemnăta
tea lucrărilor sesiunii pentru viața medicală 
științifică și pentru dezvoltarea ocrotirii 
sănătății. Rectorul Institutului conf. dr. 
Constantin Gh. Dumitriu a făcut o privire 
generală asupra lucrărilor, după care sesiu
nea a fost închisă.

Firește s-au notat și unele lipsuri: unele 
participări formale sau unele absente de la 
lucrările sesiunii, dar înțeleptul proverb po
pular spune: „nu toate muștele fac miere". 
Unele lipsuri au putut fi explicate prin 
condițiuni materiale încă insuficient puse la 
punct.

Institutul de perfecționare și specializare 
a medicilor s-a dovedit de o mare utilitate 
în progresul medico-farmaceutic al țări 
noastre și îmi fac o datorie să semnalez 
această utilitate forurilor superioare. Ar fi 
poate de dorit să citez nominal pe unii din 
acei ce au adus o contribuție mai activă la 
lucrările sesiunii. Dar există o recompensă 
superioară pentru cei ce au lucrat în mod 
conștiincios. E vorba de conștiința sfintei 
datorii împlinite. Aceasta îi va sprijini și 
în activitatea viitoare pe care le-o doresc 
cît mai lungă și mai rodnică.

_______________ RECENZIE________________

Un roman despre America de azi
--------- Howard Fast: Calvarul lui Sacco și Vanzetti -----------

Cartea lui Howard Fast, zguduitoare des
criere a unor întâmplări care au avut loc cu 
aproape 30 de ani in urmă, este mai înainte 
de orice un roman al realității contemporane 
din America. Howard Fast nu și-a propus să 
eternizeze numai figura celor două victime 
ale fascismului american — Sacco și Van
zetti. Ultima carte a marelui scriitor ameri
can este mal presus de aceasta un viguros 
act de acuzare împotriva forțelor reacționare 
din S.U.A., un document aii luptei dintre for
țele păcii și cele ale războiului.

Relatînd calvarul celor doi muncitori ita
lieni care au fost electrocutați la 22 august 
1927 Howard Fast face totodată un tablou 
veridic al întînuplărilor care au avut loc in 
Statele Unite in anii de după cel de al doilea 
răziboi mondial. Oribila înscenare judiciară 
împotriva Lui Sacoo și Vanzetti, nu poale fi 
privită ca un si'miplu fapt izolat. Nu este 
vorba pur și simplu numai de o eroare sau de 
o înscenare judiciară regizată de un pumn de 
oameni din ,S.U.A„ ci de însăși Istoria sânge
roasă a monopol iști lor care conduc încă a- 
ceastă țară. Valoarea cărții scrise de Howard 
Fast constă tocmai în faptul că dă o amplă 
privire de ansamblu asupra „modului de 
viață’’ american, asupra aprigei represiuni la 
care stat supuse forțele progresiste din Ame
rica. Ca șl în anii de după primul război 
mondial, după 1945, tn S.U.A. a fost dezlăn
țuită o sălbatică acțiune de intimidare și de 
nimicire a cetățenilor și organizațiilor cu ve
deri democrate.

In 1920, doi muncitori italieni — Nicola 
Sacco și Bartolomeo Vanzetti — au fost a- 
restaji și dați în judecată sub pretextul de 
a fi ucis pe un casier șl paznicul ce-1 înso
țea și de a-i fi jefuit de banii pe care-l a- 
veau asupra lor și care erau destinați plății 
salariilor. Procesul a durat șapte ani. De 
abia la 9 aprilie 1927 a fost pronunțată sen
tința de condamnare la moarte a celor doi 
oameni simpli, împotriva cărora nu se adu
seseră nici' un fel de probe. Ia.r sentința a 
fost adusă la îndeplinire tocmai la 22 Au
gust 1927.

Au (ost oare vinovați Sacco și Vanzetti? 
Nu. Sacco și Vanzetti nu s-au găsit nici în 
ziua crimei și nici în zilele premergătoare 
în orașul in care fusese săvîrșit asasinatul. 
Adevăratul criminal, Celestino Madeiros, a 
mărturisit de altfel întreg adevărul și a ară
tat completa nevinovăție a celor doi ita
lieni.

Cu toate acestea, Sacco și Vanzetti au 
fost condamnați șl electrocutați. In ciuda 
probelor aduse de apărare care dovedeau în 
mod incontestabil neparticiparea la crimă a 
celor dpi, sentința a fost executată.

Pentru ce a fost pusă la cale această însce
nare? Pentru ce au fost executați doi oameni 
nevlinovați? Sacco și Vanzetti au fost exe
cutați pentru convingerile lor. Ei au fost 
sortiți marții pentru că erau doi oameni cu 
vederi progresiste, do.i oameni care ca și 
alt® sute și mii de americani simpli vedeau 
nedreptatea socială din jurul lor, credeau că 
societatea poate fi schimbată și luptau pen
tru aceasta. Sacco și Vanzetti au fost asasi
nați pentru că reacțlunea americană dorea 
să dea în felul acesta un stageros exemplu 
de reprimare acelora care se ridicau împo
triva orînduiril existente în S.U.A. Reac- 
țiunea americană spera să Intimideze în fe
lul acesta ,pe toți acei ca.re luptau pentru 
instaurarea unei democrații reale în țara de 
peste Ocean.

In ultimul lor cuvînt, rostit în fața jura
ților, Sacco și Vanzetti au demascat cu tă
rie falsitatea acuzațiilor ce li se aduceau și 
au arătat adevăratele temeiuri ale condam
nării lor. „Știu că sentința aceasta — a spus 
Nicola Sacco — va fi un moment al luptei 
dintre cele două clase: clasa celor asupriți și 
clasa celor boigați. Noi iubim poporul, cărți
le, literatura. Dumneavoastră persecutați po
porul, îl tiranizați, ucidețl oamenii simpli. 
Noi ne străduim din*  răsputeri să educăm

La sfîrșitul lunii octombrie în sectorul I 
de la „Țesătoriile Reunite" s-a petrecut un 
eveniment de seamă. S-a constituit o briga
dă de calitate. Cele cîteva rînduri care con
semnează acest eveniment într-un caiet car
tonat constituie primul document al brigăzii. 
Printre membrii brigăzii găsim nume cunos
cute. Elena Chișcă, Maria Vină, Gherghina 
Tudor, muncitoare venite doar de cîteva luni 
în fabrică au fost primite în noua brigadă.

Să răsfoim mai departe caietul brigăzii. 
„Astăzi 8 decembrie 1954, ora 15,15 s-a ținut 
ședință cu brigada nr. 8. Prezențl 12 din 14. 
La ordinea de zi : 1) Recenzia broșurii scri
să de inginerul sovietic Ciutkih despre bri
gada de calitate. 2) Prezentarea lecției des
pre mecanismele războiului de țesut”.

Să ne oprim mai mult asupra celui de al 
doilea punct al ordinei de zi. O lecție și 
încă una despre mecanismele războiului de 
țesut I Lecția face parte din cursul de minim 
tehnic inițiat în întreaga întreprindere. For
ma de predare este într-adevăr specifică. Lec
țiile ca și seminariile de control au loc numai 
în cadrul brigăzilor. Inginerul Victor Baciu 
este omul care alcătuiește aceste lecții și 
chiar uneori le predă. Elena Chișcă și ală
turi de ea și celelalte muncitoare din brigadă 
mai puțin pricepute în meseria de țesătoare 
ca și cele cu o calificare mai înaltă au pri
mit cu entuziasm începerea acestui curs de 
minim tehnic. Elena Chișcă aflase mai înain
te cum se face de pildă schimbarea suveicii 
sau înfrînarea războiului. Aflase însă mai 
mult după ureche. Dar acum lucrurile s-au 
schimbat. Fiecare din operațiile pe care le 
face la cele două războaie de țesut la care 
lucrează au un alt rost pentru ea. Acum cu
noaște fiecare părticică a războiului, fiecare 
mecanism și șurub.

Lecțiile în cadrul brigăzii au continuat. De 
curînd Elena Chișcă a învățat despre căile 
creșterii productivității muncii la războaiele 
de țesut. Și primele roade ale celor cîteva 
noțiuni tehnice învățate nu au intîrziat să 
se. arate. Zilele cu normele neîndeplinite au 
rămas în urmă. In luna ianuarie ea a rea
lizat 4.5 metri de mătase peste plan. Zilnic 
cite un metru și jumătate. Desigur că nu 
este mult. Dar ea este hotă.rîtă să învețe, 
să-și nerfertioneze munca, să ajungă o țesă
toare de frunte, Cînd nu ai nici douăzeci de 
ani nici o greutate nu este de nebiruit...

FR. KLINGER

Cînd nu ai nici douăzeci de ani...
Elena cerceta cu ochi iscoditori tot ce-o 

înconjura. Și războaiele de țesut și valul ne
sfîrșit de mătase îi atrăgeau deopotrivă a- 
tenția. Unde să te uiți mai întîi ? Ce să afli 
mai repede ? Elenei Chișcă, venită doar de 
o zi în fabrică îi era greu să se hotărască. 
Ar fi vrut ca așa dintr-odată să cunoască 
totul. Doar să se așeze în fața unui război 
și să-l pornească. Așa-i cînd nu ai nici două
zeci de ani...

O țesătoare de lîngă ea lucra la patru răz
boaie. Cum să nu-i atragă luarea aminte mîi- 
nile ei dibace care struneau cele patru ma
șini ? Eh I Dar aa să ajungi ca ea — se gîn- 
di Elena Chișcă — ai nevoie de răbdare și 
în special de învățătură, de multă învăță
tură...

Zile de ucenicie
Țesătoarea a cărei muncă i-a admirat-o E- 

lena Chișcă în prima zi de lucru în fabrică 
a devenit mai tîrziu profesoara și sfătuitoa
rea ei. Tot Elena o cheamă, Elena Rotaru. 
Și în scurt timp cele două Elene au devenjt 
prietene bune. In mîna Elenei Rotaru a vă
zut Chișcă pentru prima oară o suveică. De 
la ea a început să deprindă cum se face în- 
frînarea războiului, cum se face schimbarea 
suveicii.

Ceea ce i se părea Elenei Chișcă de nepă
truns în primeje săptămîni, ceea ce i se pă
rea o taină, îi erau acum lucruri din ce în 
ce mai lămurite. Pînă și duduitul războaielor 
de țesut a devenit cu timpul o obișnuință. A 
cum îl aude donr ca un zumzet.

Una după alta, zilele de deprindere cu me
seria de țesătoare au trecut . cu repeziciune 
pentru Elena Chișcă. Dar iată că a venit și 
momentul mult așteptat, Ziua cînd a început 
să lucreze singură ta mașinăi

Bucurja Elenei Chișcă a fost însă vremel
nică. Au urmat necazuri, mai mari sau mai 
mici. Ele și-au avut rădăcina în cifrele și 
procentele acelea pe care le calculează maiș
trii în fiecare zi la sfirșitul schimbului. Cum 
se făcea că atunci cînd era vorba de mun
ca ei, totul se rezuma doar la cifre între 80 
și 90 la sută. Uneori a ajuns chiar pînă a- 
proape de 100. Dar s-o întreacă nici gind.

Și necazurile Elenei Chișcă nu erau numai’ 
ale ei. Prin luna septembrie a anului trecut 
la întreprinderea „Țesătoriile Reunite" intra 
seră numeroase muncitoare noi In scurt 
timo fabrica trebuia să treacă la lucrul în trei 
schimburi Nevoia de cadre calificate, de țesă
toare pricepute era din ce în ce mai acută 
Dar vpzi bine că Elena Chișcă și alte munci
toare la fel ca ea. de abia intrate în fabrică, nu 
cunoșteau meseria Și căpătarea unei califi 
cari nu este o problemă care se rezolvă peste 
noapte. Așa că săptămîn.i la rînd și chiar lumi, 
Elena Chișcă, Maria Vină Gherghina Tudor 
de abia angajate nu-și puteau realiza norme

poporul. Dumneavoastră căutațl doar să ri
dicați bariere intre-popoare, să le înverșu
nați unele împotriva altora. Pentru asta mă 
aflu acum aci, pe banca acuzării, fiindcă fac 
parte din ceata celor asupriți. -Iar dumnea
voastră sînteți asupritorii’ .

Ascultați acum cuvintele rostite de Barto
lomeo Vanzetti: „Jurații erau împotriva 
noastră pentru că noi am fost împotriva răz<- 
boiului. Jurații însă n-au știut să facă deose
birea dintre un om care e împotriva războiu
lui, pentru ca ii socotește nedrept și, pentru 
că nu este în stare să urască o altă țară — 
și un om care este împotriva războiului pen
tru că este de partea unei alte țări, a țării 
ce a ridicat armele împotriva patriei lui și 
deci e un spion. Noi nu facem parte dintre 
aceștia din urină Domnul procuror știe că 
noi am fost împotriva războiului, fiindcă 
n-am crezut în scopurile despre care se spu
nea că le urmărea războiul acesta. Noi cre
dem că e o greșeală să faci un război și cu 
atît mai vîrtos credem acest lucru mereu, 
după zece ani de la încetarea războiului, căci 
pe zi ce trece ne dăm mai bine seama de 
consecințele și rezultatele lui. Iar astăzi 
credem mai mult ca oricînd că războiul a 
fost un blestem și aș urca fericit pe treptele 
eșafodului, dacă aș ști că de acolo le-aș pu
tea spune oamenilor: „Luați aminte! Ați fost 
împinși într-un măcel in care a pierit floa
rea omenirii. Și pentru ce? Toate cuvintele, 
toate făgăduielile lor n-au fost decit minciu
nă, amăgire, hoție, excrocherie și crimă. 
V-au promis libertatea. Unde-1 libertatea? 
V-au promis bunăstare, Unde-i bunăstarea? 
V-au promis progres. Unde-i progresul?... 
Unde-i respectul pentru om? Pentru viața 
lui? Unde-i respectul, unde-i cultul pentru 
minunatele însușiri ale ființei umane? Nici
odată înainte de război n-au fost atâtea cri
me, atîta corupție, atîta decădere ca acum!” 

Cuvintele lui Vanzetti sînt astăzi de o tur. 
burătoare actualitate. Isteria antidemocrati
că e atins î.n Statele Uni-te culmi nebănuite 
încă ou treizeci de ani în urmă. Oamenii 
sînt azvârliți în închisori pentru convingeri
le lor. Unii dintre ei sînt uciși. Paralelismul 
dintre înscenarea judiciară împotriva lui 
Sacco și Vanzetti și cea a soților Rosenberg 
este Izbitor. Sacco și Vanzetti au murit pe 
scaunul electric după primul război mondial. 
Julius și Ethel Rosenberg au fost asasinați 
după cel de al doilea. Este o întreagă pe
rioadă a recrudescenței fascismului în S.U.A. 
a intensificării terorii antidemocratice de că
tre guvernanții de peste ocean.

Cartea lui Howard Fast nu vorbește nu. 
mai despre ultimele 18 ore de dinaintea exe
cutării lui Sacoo și Vănzetti. Ea aruncă o 
lumină demascatoare asupra întregii istorii 
contemporane a Statelor Unite. Ea vorbește 
despre lupta celor mulți împotriva tiraniei, 
împotriva războfului și pentru bunăstarea în
tregii omeniri. Ea vorbește despre un pumn 
de monopolist! care conduc interesele State
lor Unite, despre teama lor de ziua de mîi- 
ne, despre teama care-l îndeamnă să făp- 
tuiască aceste crime.

Citindu-1 pe Howard Fast iți dai seama 
mai bine decît oricînd că Sacco și Vanzetti 
nu au murit, după cum nici Julius și Ethel 
Rosenberg nu au murit. Ei trăiesc în inimile 
milioanelor 'de americani cinstiți, trăiesc în 
memoria întregii omeniri. Reacțiunea ame
ricană nu a putut să ucidă imaginea acestor 
oameni simpli, luptători pentru viață și ade
văr, pentru că aceasta ar fi însemnat să u- 
cidă însăși dorința de libertate a poporului 
american. Aceasta însă nu e cu putință.

Citindu-1 pe Howard Fast îți apare limpe
de Imaginea luptei poporului american, lup
tă grea, plină de jertfe, luptă care va fi 
victorioasă pînă ta sfîrșit, pentru că viito
rul aparține celor care luptă pentru biruința 
adevărului. Cartea lui Howard Fast este o 
frescă vie a acestei lupte.

E. GRECU

le de lucru. Cele cîteva lucruri învățate de la 
muncitoarele mai pricepute le erau într-ade- 
văr foarte folositoare. Dar aceasta nu era su
ficient. Necunoașterea unor noțiuni elementa
re despre mașinile la care lucrau, necunoaș
terea în amănunțime a fiecărei părți a unui 
război de țesut că și a altor lucruri împie
dicau pe tinerele muncitoare să-și ridice ca
lificarea.

Primul document al brigăzii
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Un important stimulent pentru producătorii Primaasțnisut"teutșutiu"ti,ică 
de plante tehnice, medicinale și aromate Mecuco-Farmaceutic1* din ciuj
Ziarele de ieri au publicat Hotărârea Consi

liului de Miniștri al Republicii Populare Ro
mine, cu privire lia contractarea plantelor 
tehnice, medicinale și aromate.

Recenta Hotărâre este menită de a stimula 
producătorii de plante tehnice, medicinale și 
aromate în vederea sporirii productivității 
la hectar și a producției agricole, în vederea 
asigurării cu materii prime a industriei ușoa
re, alimentare și farmaceutice și pentru pro
ducerea unui volum mai mare de bunuri de 
larg consum. Printre culturile tehnice, me
dicinale și aromate care vor putea fi con
tractate sî-nt bumbacul, inul, oînepia fuior 
și de sămînță, tutunul, orezul, sămânța de 1 
6feclă de zahăr, mac, muștar, coreandru, 
chimion, anason, mentă, levențică. etc.

Avînd la bază principiul cointeresării ma
teriale a producătorilor agricoli pentru dez
voltarea producției agricole, pentru obținerea 
unor producții mari la hectar și de soiuri de 
calitate tot mai bună, Hoțărîrea Consiliului 
de Miniștri publicată ieri, concretizează a- 
vantajele de care vor beneficia producătorii 
care vor încheia contracte pentru cultura plan
telor tehnice, medicinale și aromate mențio
nate mai sus. Totodată Hoțărîrea prevede o- 
bligațiile ce revin producătorilor care au în
cheiat asemenea contracte cu organele de 
stat sau cooperatiste. Preturi de contractare 
progresive — în funcție de calitatea produ
selor predate; scutiri de cote de colectare, 
pentru suprafețele cultivate cu plante din a- 
ceastă categorie; sămânța acordată în mod 
gratuit (bumbac, in, cînepă de fuior, tutun, 
etc.), sau sub formă de împrumut (orez, mac, 
muștar, coreiandru, etc.); sprijin tehnic și a- 
grotehnic gratuit; sînt cîteva din avantajele 
de care vor beneficia producătorii contrac
tau ți. Așa de exemplu bumbacul de calitate 
superioară va fi plătit ou 6,20 lei kg., cel de 
calitatea I-a șii a Il-a la prețul de 5,20 lei și 
respectiv 3,80 lei kg., orezul brut (nedecorti- 
cat) cu o anumită greutate hectolitrică, și um 
anumit procent de corpuri străine și umidb 
tete va fi plătit producătorilor contractarăți la 
prețul <fe 3 lei kg. Stimulative sînt preturile 
și la celelalte plante. Pe lîngă ajutorul teh- 
nico-m-aterâal primit gratuit sau prin credite 
ieftine, contractanții vor putea cumpăra de 
la magazinele de desfacere ale .comerțului 
de stat sau ale cooperativelor sătești, etc. 
diferite produse industriale și agricole impor
tante. Așa de pildă, pentru fiecare 100 kg. 
bumbac brut predat, producătorul contrac
tant va avea dreptul de a cpmpăra 0,850 
kg. fire de bumbac, 40 kg. porumb, 0,750 kg. 
sodă caustică.

De asemenea. Hoțărîrea stimulează prin a- 
vantaje mărite (ca majorarea prețurilor de

contractare, etc.), diferitele forme de asociere 
pentru cultivarea în comun a plantelor tehni
ce, medicinale sau aromate, contractate.

Hoțărîrea Consiliului de Miniștri cuprinde 
totodată și obligațiile pe care producătorii 
agricoli și le asumă prin semnarea contractu
lui. Imsămiînțarea întregii suprafețe contrac
tate; întreținerea la timp și în bune condi- 
țiuni a culturilor tehnice prin aplicarea mă
surilor agrotehnice prevăzute în minimul a- 
grotehnic; folosirea în bune condițiuni a în
grășămintelor chimice și naturale; folosirea 
oredîtelor primite î.n bani și materiale numai 
în scopul asigurării și măririi producției, etc., 
sînt obligații pe care producătorii și le asu
mă odată cu încheierea contractelor.

Pe lîngă sarcinile concrete trasate Ministe
rului Industriei Ușoare, Ministerului Indu
striei Alimentare, Ministerului Sănătății, Mi
nisterului Agriculturii și Silviculturii, etc. 
Hotărârea Consiliului de Miniștri trasează și 
sarcinile ce revin în această privință comite
telor executive ale sfaturilor populare.

Dintre sarcinile ce revin nemijlocit sfatu
rilor populare trebuie subliniate cîteva deose
bit de importante. In primul rî-n-d comitetele 
executive ale sfaturilor populare — încep-înd 
cu cele regionale și pînă la cele comunale — 
trebuie să dea o deosebită atenție populariză
rii acestei Hotărâri. Sistemul de contractare a 
plantelor tehnice, medicinale și aromate, tre
buie cunoscut de producătorii agricoli. Tre
buie explicate producătorilor condițiile în 
care se încheie contractele, avantajele de care 
beneficiază contractanții. Popularizarea Hotă
rârii trebuie făcută în spiritul în care ea a 
fost elaborată. Totodată comitetele executive 
ale sfaturilor populare au sarcina de a con
trola modul cum siînț respectate prevederile 
sistemului de contractare de către ambele 
părți contractante.

Hotărîreia Consiliului de Miniștri pe care 
au publicat-o ziarele din 3 februarie a.c., este 
importantă prin prevederile pe care le cu
prinde. îmbunătățirea aprovizionării cu ma
terii prime a industriei ușoare și mai ales a 
industriei textile și alimentare, precum și a 
industriei farmaceutice, depinde nemijlocit de 
felul cum organele de stat și cooperatiste, e- 
conomice, centrale și locale, vor folosi siste
mul de contractări în vederea stimulării cul
tivatorilor de plante tehnice, medicinale și 
aromate. In ansamblul măsurilor pe care 
partidul și guvernul le-a luat și le ia pentru 
o mai bună aprovizionare a populației cu ali
mente și mărfuri industriale de larg consum 
Hoțărîrea publicată ieri constituie un ajutor 
important în lupta pentru îmbunătățirea a- 
provizionării celor ce muncesc cu mărfuri de 

I largă cerință.

CLUJ. Joi s-e deschis prima sesiune ști
ințifică a Institutului Medico-Farmaceutic din 
Cluj.

La lucrările sesiunii participă tov. dr. M. 
Șara-gea. locțiitor al ministrului Sănătății, nu
meroși oameni ai,, științelor medicale, cadre 
didactice de la institutele medico-farmaceutice 
din țară, student).

Lucrările sesiunii au fost deschise de prof, 
dr. A. Moga, rectorul Institutului Medico- 
Farmaceutic din Cluj.

Ședința din dimineața primei zile a lu
crărilor a fost .prezidată de prof. dr. luliu 
Hațega-nu, medic emerit al R.P.R.

Prof. dr. Gr. Benetato, membru corespon
dent al Academiei R.P.R. a prezentat refera
tul : „Orientarea nevristă in activitatea ști
ințifică a Institutului Medico-Farmaceutic 
din Cluj", iar prof. dr. L. Daniello, un referat 
despre cercetările în domeniul silicozei.

Lucrările sesiunii continuă.
(Agerpres)

—O— ■ 
informații

Numeroși ingineri,, tehnicieni și funcțio
nari ai Ministerului Energiei Electrice șl In
dustriei Electrotehnice au luat parte joi după 
amiază la un simpozion cu tema „Ajutorul 
tehnico-științific și de producție acordat de 
Uniunea Sovietică unor state în domeniul fo
losirii pașnice a energiei nucleare".

Despre „Cercetările și rezultatele obținute 
în domeniul energiei nucleare" a vorbit a- 
cad. prof. Eugen Bădăran.

A luat apoi cuvîntul prof. univ. Traian 
Gheorghiu, membru corespondent al Acade
miei R.P.R., care a vorbit despre. „Energia 
nucleară în folosul omului".

Despre „Marile realizări ,pe care țara noas
tră le va obține datorită ajutorului Uniunii 
Sovietice în domeniul energiei nucleare" a 
vorbit tov. Victor Iaincovici, locțiitor al mi
nistrului Energiei Electrice și Industriei E- 
lectrotehnice.

Expunerile au fost urmărite cu multă a- 
tenție de către cei prezenți.

★
La Casa Prieteniei Romîno-Sovietloe 

A.R.L.U.S., din str. Batiștei nr. 14, va avea 
loc vineri, la ora 18, conferința tov. Avram 
Bunaciu, secretar al Prezidiului Marii Adu
nări Naționale, cu subiectul: „7 ani de la 
încheierea Tratatului de prietenie, coilabora-re 
și asistență mutuală dintre U.R.S.S, și 
R.P.R.".

★
Intre 11 și 14 februarie va avea loc la 

Tirana cel de al 4-lea Congres al sindicate
lor din R.P. Albania.

Consiliul Central al Sindicatelor din 
R.P.R. va fi reprezentat la Congres prin tov 
Andrei Constantinescu, membru în prezidiul 
C.C.S., președinte ad C.C. al Sindicatului 
muncitorilor din industria alimentară.

(Agerpres)
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LUCRURI MĂRUNTE?
CoperJI... colorante

din vechime, 
aveau multă 
Odată cu e- 

chimiei s-au

încă 
culorile 
căutare, 
poluția 
creat nenumărate nu
anțe de coloranți și, in 
același timp, chimiștii 
s-au străduit să gă
sească formule care să 
asigure o existență cit 
mai lungă culorilor 
folosite in diferite

scopuri. Astăzi, succesele chimiștilor per
mit aplicarea culorilor pe orice corp.

Cu toate acestea, uneori se pare că toate 
străduințele chimiștilor au fost zadarnice. 
Iată-te, de pildă, intrat intr-o librărie. Pe în
delete cercetezi numeroasele volume de be
letristică, cărți de tehnică sau altele. Și, a- 
proape totdeauna pleci cu cartea dorită sub 
braț. Pînă aici nimic neobișnuit.

Surpriza urmează după aceea, cînd întîl- 
nind un amic li întinzi bucuros mina... multi
coloră. Desigur că dintr-un început nu-ți dai 
seama cum au apărut pe degete pete roșii, 
galbene, negre, verzi și din alte nuanțe. Insă 
privind volumul cumpărat, găsești imediat 
explicația coloratului miinilor: coperțile co
lorate ale diferitelor cărți au „marele dar" 
de a transmite de la prima atingere culorile 
cu care au fost înzestrate. Fie că ai în 
mină recentul volum, „Căpitan la 15 ani", 
apărut în Editura Tineretului, fie că citești 
volumul lui Eusebiu Camilar „Pasărea de 
foc” apărut în Editura Consiliului Central 
al Sindicatelor, diferența constă doar... In 
culorile ce se imprimă pe mîini și chiar pe 
haine. Cele mai multe ocazii de a te „co
lora" rapid le ai venind in contact cu căr
țile pentru copii.

( Lucruri mărunte ? Desigur. Dar ele stat j 
f indispensabile oricărui cetățean, chiar și) 
f celor care, în calitate de producători, nu j 
[țin uneori seama de ele.
[ Dacă este nevoie să se scrie despre u-J 
fnele asemenea „lucruri mărunte", (mărun-j 
[te numai la prima înfățișare) aceasta se] 
[ datorește faptului că în unele instituții și J 
(întreprinderi mai există încă desconside-j 
[rare față de aceste „mărunțișuri". Datorită] 
[unor asemenea mentalități cetățenii intim-J 
(pină uneori dificultăți nejustificate, difi-j 
[ cultăți care ar fi putut fi înlăturate dacă] 
I din partea unor conducători de întreprin-j 
[ deri sau din partea unor salari ați ai ace-] 
[ lorași întreprinderi, ar exista mai multă] 
(grijă, dacă în munca lor aceștia 
[ pune ceva mai mult suflet.

De aceea, scriind despre unele
'( ceste deficiențe din păcate încă existente,] 
[ atragem atenția celor în drept să le re-] 
1 medieze cît mai repede.

I

[

ar de-1

din a-J
. . . I

Farfurii4 în... echilibru

Fiecare om a admi
rat desigur pe echili- 
bristul care reușește 
să meargă pe o frîn-

ghie, să pășească cu aceeași siguranță cu
care călcăm ,pe trotuarul larg al străzilor. Și
pe bună dreptate l-a răsplătit cu aplauze

«Ingeniozitate"

Nu ar fi oare indicat să se dea mai multă 
atenție acestei probleme ? Cuvîntul celor in 
drept este așteptat cu nerăbdare de cititorii 
mari și mici.

La temperatură joasă

Vizionarea unui film 
în bune condiții este 
un lucru plăcut, re
creativ. Este firesc că 
așa cum in zilele to
ride de vară, publicul 
spectator caută grădi
nile, In iarnă să pre
fere o sală de specta
cole bine încălzită. Și 
această dorință nu 
este greu de realizat,

afară de cazul clnd ai „pretenția" să te nu
meri printre spectatorii cinematografului 
„Alex. Sahia" din Capitală.

La cinematograful „Alex. Sahia" unde 
există o întreagă instalație de calorifer, ra
diatoarele emană o... răceală de gheață, iar 
în întreaga sală domnește o temperatură 
foarte apropiată de cea de afară. In aseme
nea condiții atmosferice nu este de mirare 
că oricite calități au filmele prezentate, ele 
nu reușesc să „încălzească" pe spectatori 
iar după un timp sala se umple de tropăitul 
sutelor de perechi de picioare dornice să se 
încălzească.

La terminarea filmului (care adesea nu 
mai prinde decît puțini spectatori in sală) 
oamenii privesc cu grijă in urma lor, insem- 
nindu-și in minte numele cinematografului 
pentru a nu-l uita in zilele de vară, cind pro
babil vor îndrăzni să-i pășească din nou pra
gul.

Și cu acest prilej află de pe firma ce este 
prinsă Ungă cea cu numele cinematografu
lui, că în aceeași clădire se adăpostește șl 
întreprinderea cinematografică regională 
București. Vrtnd-nevrlnd îți amintești de zi
cala cu acela care nu vede paiul din ochiul 
său.

pentru priceperea sa.
Totuși echilibrisitul a rămas timp îndelun

gat un obișnuit al circurilor. Dar echilibris
tica a căpătat de la o vreme o largă răspîn- 
dire, pătrunzând uneori și în munca unor 
fabrici ce produc bunuri de uz casnic. Așa 
se explică probabil faptul că în unele maga
zine din Capitală găsești farfurii care nu se 
mențin în poziție obișnuită.

Să ne oprim, de pildă, la magazinul uni
versal din strada Bănăției. Printre numeroa
sele raioane bine aprovizionate se află și 
mnuil cu articole de uz casnic. Vei găsii aici 
toate cele necesare unei gospodării, și bine
înțeles și farfurii. Dacă însă dorești să cum
peri cîteva farfurii, atunci ai pățit-o. Calm, 
vânzătorul îți oferă un teanc de farfurii, invi- 
tîndu-te să-ți alegi din ele.

Lucrul acesta te poate mira la început, 
dar apoi îți dai seama că vânzătorul are 
experiență. Fiecare farfurie are „personalita
tea" el. Unele — șl cele mai multe — nu 
sînt de fel rotunde, ci ovale, trapezoidale, 
pătrate și alte forme geometrice. Acest lu
cru face ca numai cu foarte multă greutate 
să găsești farfurii care, să se mențină în 
„echilibru", majoritatea î-nclinînd să se re- 
zeme pe o margine.

Presupunând că ai reușit să-ți alegi cîteva 
farfurii mai „stabile", îți este absolut impo
sibil să le deosebești pe cele adinei, pen
tru supă, de cele plate : toate sînt la fel de 
lipsite de adâncime.

Este drept că echilibristica este un lucru 
de admirat... la circ. Insă nimeni nu poate 
lăuda fabrici ca U.C.R. șl altele care produc 
farfurii ca acestea. Conducerile respectivelor 
întreprinderi ar trebui să ia măsuri pentru 
a restabili „echilibrul" mărfurilor ce le 
oferă consumatorilor.

Faptul că la Cjsnă- 
die există un serviciu 
de salubritate nu este 
de mirare. Cum nu 
este de mirare nici a- 
pariția regulată, zil
nică, a celor ce au în
datorirea de a menți
ne curățenia pe stră
zile orașului Cu toate 
acestea, cisnădienii nu 
se împacă de loc cu
felul în care și-a organizat munca serviciul 
de salubritate. Care să fie cauza nemulțu
mirii lor?

Vrednicii „edili" ai acestui oraș s.-au do
vedit oameni ingenioși. Dacă în mai toate 
orașele există obiceiul că cei de la servi
ciul de salubritate să lucreze în orele cind 
cetățenii sînt în număr cît mai mic pe 
sitrălzi-, la Cisnădie orele de lucru ale ser
viciului de salubritate au fost fixate tocmai 
atunci cind străzile sînt mai populate : adică 
tn orele după amiezii.

^Locuitorii din Cisnădie nu știu ce să 
creadă: or că cei de la serviciul de salu
britate își duc munca în orele de aglome
rație pentru a nu se plictisi singuri pe 

străzi, or din dorința de a asigura cisnă- 
tlienilor ore mai multe de „odihnă" s-au 
gîndit să-i oblige a se refugia în miezul zi
lei, în casă.

Dar oricare ar fi „motivul", un singur lu
cru este știut și anume, că cetățenii orașu
lui Cisnădie nu sînt de acord cu programul 
actual ales de cei de la sfatul popular pen
tru desfășurarea activității serviciului de sa
lubritate. Mai mult chiar, ei pretind inge
nioșilor „edili" să renunțe la inovația lor 
și să schimbe programul de lucru al acestui 
servici. Și dacă majoritatea o cere, sfatul 
popular are datoria să asculte dorința celor 
mulți.

Căciulije

Că a venit iarna, s-ar 
părea că nu mai este 
un secret pentru ni
meni. S-ar părea spu
nem, deoarece există 
unele indicii că unit 
oameni nu au obser 
vat încă acest feno
men. Dar să luăm lu
crurile de la început.

...Iarna e frig. Pen
tru aceasta orice om 
își procură haine căi 
duroase, căciulă, șo
șoni și altele. Mai 
mult decît de orice, pi
lucruri călduroase pentru copii. Un paltonaș, 
mănuși, șoșoni și... Aici ar trebui neapărat 
adăogat: o căciuliță bună, de lină.

Insă acest articol nu se prea găsește prin 
magazine. Vizitînd fiecare magazin în parte, 
răspunsul primit va fi același: nu ne-au 
sosit încă sau: am avut dar s-au terminat. 
Singura diferență constă în faptul că uneori 
îți va răspunde un bărbat sau o femeie. Este 
drept că uneori ți se vor oferi căciulițe. dar 
asta numai dacă cumperi un întreg costum 
de lină, iar alteori ți se servesc căciulițe 
groase.. din bumbac

Să demonstrăm cît de necesare sînt căciu- 
lițel.e de lină pentru copii, credem că este 
inutil. In schimb, am dori să amintim tova
rășilor din fabricile de tricotaje „Textila 
Roșie". „Tînăra Gardă', „1. Fonaghi' și al- 
t le, că iarna e în toi. Și dacă este necesar 
și tovarășilor din Ministerul Industriei 
Ușoare. Iar ei să ne demonstreze că și-au 
dat seama, trimițind de urgență căciulițele 
de lină pentru copii, mult căutate în maga
zine.

Opinia publică din țările capitaliste 
împotriva provocărilor S. U. A. la adresa R. P. Chineze

Aprobarea de către Congresul S.U.A. a ce
rerii președintelui Eisenhower de a i se a- 
corda dreptul de folosire a forțelor armate 
americane în regiunea insulelor chineze Tai- 
van și Penhuledao, a atras în mod deosebit 
atenția opiniei publice mondiale asupra gra
vei primejdii pe care o reprezintă pentru 
pacea Asiei și a întregii lumi amestecul gro
solan al Statelor Uțrite în afacerile interne 
ale Chinei.

După ocuparea samavolnică a insulelor ce 
aparțin de drept Republicii Populare Chineze, 
cercurile agresive ale S.U.A. — se pregătesc 
în vederea unei acțiuni agresive fățișe împo
triva Chinei populare. Primejdia pe care o 
asemenea acțiune din partea Statelor Unite 
ar constitui-o pentru pacea mondială a de
terminat o hotărîtă reacție din partea opi
niei publice mondiale. Această reacție și-a 
găsit expresia în protestele maselor largi 
populare din toate țările împotriva planurilor 
agresive americane. Ea se oglindește de ase
menea și în coloanele presei burgheze de cele 
mai diferite orientări și a determinat o ati
tudine dezaprobatoare față de hoțărîrea pre
ședintelui S.U.A., pînă și în rândurile unor 
cercuri burgheze din occident care în mod 
curent aprobă politica agresivă a Washing
tonului.

„O politică injustă și periculoasă"
Deși cercurile conducătoare britanice au 

aprobat cererea adresată de către președin
tele Eisenhower Congresului american, în co
loanele presei engleze a răzbătut din prima 
zi adînca îngrijorare a opiniei publice en
gleze față de acest nou pas agresiv al gu
vernanților americani. Ziarul „Manchester 
Guardian" a calificat chiar de la început ce
rerea adresată de Eisenhower Congresului ca 
deplorabilă, menționînd : „cuvintele neînde- 
mînatece pe care le-a folosit, par a ascunde 
amenințarea unui atac american împotriva 
Chinei comuniste". Ceea ce în primele mo
mente după mesajul lui Eisenhower i se „pă
rea" doar ziarului „Manchester Guardian", 
a devenit în următoarele zile limpede opiniei 
publice engleze : „Opinia publică britanică 
— sublinia ziarul „Daily Mirror" — consi
deră că politica actuală a Americii față de 
China este injustă șl periculoasă. In urma 
unei asemenea politici America poate să se 
vadă antrenată într-un război, de care Ma
rea Britanic nu se va interesa". Rețuînd a- 
ceastă din urmă ideie, ziarul „Daily Herald" 
merge chiar mai departe, avertizînd Statele 
Unite că se vor găsi izolate într-un eventual 
conflict armat ce s-ar dezlănțui în Extremul 
Orient: „E sigur — arată ziarul — că Ma
rea Britanie nu se va lăsa antrenată sub 
nici un pretext în războiul civil chinez. Nici 
un soldat britanic, nici un vas britanic, nici 
chiar un singur avion britanic nu se va miș
ca pentru a da ajutor lui Cian Kăi-și“.

Atitudinea adoptată de laburiști prin de
clarația făcută de Attlee în Camera Comu
nelor, oglindește cît se poate de limpede 
presiunea opiniei publice din Anglia care se 
opune planurilor aventuriste ale S.U.A. Afir
mația lui Attlee că laburiștii se vor opune 
în mod hotărît oricărei politici care ar putea 
atrage Anglia în războiul civil din China

este sprijinită — după cum arată ziarul 
„Star" „nu numai de adepții săi". Părerea 
exprimată de Attlee, arată ziarul, „este fără 
îndoială împărtășită de poporul englez" dat 
fiind că „englezul de rînd continuă să con
sidere ciocnirea dintre Cian Kai-și și guver
nul chinez ca un război civil în care puterile 
occidentale nu trebuie să se lase niciodată 
atrase".

Referindu-se la poziția pe care o adoptă 
laburiștii în problema agresiunii americane 
împotriva R. P. Chineze, agenția „France 
Presse" scoate în evidență deosebirea ce exi
stă între această poziție și cea adoptată de 
guvernul britanic prin declarația lui Eden 
care pune la îndoială dreptul legitim al R.P. 
Chineze asupra Taivanului. „Intre guvernul 
britanic și opoziție — arată agenț a — există 
o divergență fundamentală în legătură cu 
Taivanul. In timp ce guvernul consideră că 
Taivanul «nu face parte din China»... opoziția 
afirmă categoric că Taivanul este, în aceeași 
măsură ca și insulele cele mai apropiate de 
coastă, parte integrantă din China, atît din 
punct de vedere juridic cît și din cel geogra
fic". Trebuie subliniat că recunoașterea de 
către guyemul englez a dreptului R. P. Chi
neze cel puțin asupra insulelor din apropie
rea continentului nu se datorește dorinței 
cercurilor conducătoare britanice de a con
tribui la repararea unei nedreptăți săvîrșite 
împotriva R. P. Chineze. „Nu există — su
bliniază un comentator al agenției „Reuter" 
— nici o deosebire între scopul fundamental 
al politicii engleze și a celei americane... 
Antony Eden, supus unui puternic atac din 
partea opoziției care sprijină revendicările 
Chinei comuniste (dreptul R. P. Chineze 
asupra Taivanului, a insulelor Penhule- 
dao și a celorlalte insule cotropite de cian- 
kaișiști — n. n.) a sprijinit la rîndul său... 
dreptul comuniștilor chinezi asupra insulelor 
din largul coastei".

Cuvîntul presei indiene

Intenția S.U.A. de a interveni fățiș în tre
burile interne ale Chinei este criticată aspru 
nu numai în cercurile largi ale opiniei pu
blice din Anglia, ci și în țările Common- 
wealthului britanic în special din India și ce
lelalte țări asiatice. „Pentru guvernul indian 
— sublinia ziarul indian „Statesman" — 
este stabilit că Taivanul face parte din Chi
na și că nu există decît o Chină : cea a cărei 
capitală este Pekinul". Ziarul „indian Ex
press" critică afirmația ministrului de ex
terne britanic că Taivanul nu a făcut parte 
din China în acest secol, afirmație pe care 
o găsește cu greu valabilă mai ales după 
ce s-a căzut de acord în cadrul unor trata
tive internaționale la care au participat atît 
Anglia cît și S.U.A. ca la terminarea celui 
de al doilea război mondial toate insulele 
chineze ocupate de Japonia să fie redate în 
mod automat Chinei. In ce privește planu
rile agresive ale cercurilor politice din 
S.U.A. față de Taivan și insulele Penhuledao, 
ziarul scrie: „Dacă Camera Reprezentanți
lor a S.U.A. susține că ocuparea de către 
o putere dușmănoasă a unor insule situate 
la o distanță de 6.000 mile de America e 
considerată drept o amenințare pentru secu

ritatea S.U.A., cu atît mai îngrijorat trebuie 
să fie guvernul chinez cînd puteri neprietene 
controlează insule situate la o distanță mai 
mică de*  25 mile de China continentală".

Dezaprobare în unele cercuri 
politice din S. U A.

E cît se poate de semnificativ faptul că șl 
în Statele Unite se aud voci chiar din rîn
durile apropiate guvernului care dezaprobă 
acțiunea agresivă a S.U.A. Acest fapt a și 
determinat ziarul englez „Times" să subli
nieze „cît de mult a evoluat opinia publică 
americană în sensul refuzării unor aventuri 
în Extremul Orient". Chiar în cursul dezba
terilor din Congresul american cu privire la 
mesajul lui Eisenhower s-au făcut auzite u- 
nele glasuri, ca de pildă cel al senatorului 
democrat Lehman, care au cerut limitarea 
autorității președintelui doar la „apărarea" 
Taivanului șl a insulelor Penhuledao și nu și 
extinderea acestei autorități în ceea ce pri
vește insulele din apropierea coastelor Chi
nei. „După părerea senatorului Lehman, ho- 
tărîrea de a apăra insulele Quemoy și Matsu 
(din apropierea continentului—n.n.) și în a- 
cest scop de a bombarda China continentală 
ar însemna măsuri de represalii și un război 
general cu China. De asemenea — subliniază 
agenția' „Renter" — Lehman a declarat că 
se va opune oricărei folosiri a forțelor ae
riene și navale americane pentru a ajuta pe 
naționaliști (așa e denumită clica ciankai- 
șistă — n.n.) să-și desfășoare forțele în strîm- 
toarea Taivanului".

O părere asemănătoare exprimă și cunos
cutul ziarist reacționar Walter Lippmann în
tr-un articol publicat recent în ziarul elve
țian „Berner Tagblatt". Susținînd dreptul ce 
le revine Statelor Unite de a exercita o „tu
telă" asupra Taivanului și a insulelor Pen
huledao în urma faptului că au ocupat ace
ste insule după înfringerea Japoniei milita
riste care cotropise acest teritoriu al Chinei, 
Lippmann declară totuși că „Cian Kai-și nu 
are în nici un caz nici un drept asupra Tai
vanului. Pe de altă parte — continuă Lipp
mann — americanii nu au nici un drept la 
prezența lor pe Insulele de coastă ca Quemoy 
și Matsu. Aceste insule au fost totdeauna chi
nezești. Dacă americanii includ aceste insule 
„din considerații de ordin militar" în apă
rarea Taivanului și a insulelor Penhuledao, 
aceasta înseamnă amestec in războiul dintre 
cele două Chine", adică amestec in afacerile 
interne ale poporului chinez ce năzuește la 
eliberarea întregului său teritoriu din ghîa- 
rele uzurpatorilor ciankaișiști.

Dezaprobarea opiniei publice mondiale față 
de acțiunea agresivă a Statelor Unite în Ex
tremul Orient — indiferent sub ce formă a- 
ceastă îngrijorare își găsește exprimarea — 
arată limpede că în întreaga lume există un 
puternic curent de opinie potrivnic încercă
rilor S.U.A. de a dezlănțui un conflict armat 
care ar putea lua proporții mondiale.

Dreptul R. P. Chineze asupra Taivanului și 
a celorlalte insule pe care dușmanii poporu
lui chinez le țin sub ocupație este un drept 
inalienabil pe care cei 600 milioane de chi
nezi vor ști să și-l impună.

A. STANCIU

Eisenhower declara câ S. U. A. 
vor continua politica lor agresivă 

împotriva R. P. Chineze
WASHINGTON 3 (Agenpres). — TASS 

transmite ;
După -cum rezultă dintr-o informație trans, 

misă de Agenția United Press, conferința 
de presă a președintelui Eisenhower din 2 
februarie a fost consacrată în esență politicii 
S.U.A. în Extremul Orient. Eisenhower a 
încercat să prezinte brutala intervenție a 
S.U.A. în treburile interne ale Republicii 
Poipuilare Chineze și acțiunile agresive în
treprinse împotriva R. P. Chineze drept o 
politică care chipurile „contribuie la instau
rarea păcii". întrebat de corespondenți dacă 
adoptarea de către Congres ai rezoluției care 
autorizează pe președintele S.U.A. să folo
sească forțele armate în vederea așai-numitei 
„asigurări a securității" insulelor Taivan și 
Penhuledao nu va duce în practică la iz
bucnirea unor ostilități, Eisenhower a răs
puns că Statele Unite intenționează să 
continue ocuparea Taivanului și a celorlalte 
insule chineze.

F.S.M. cheamă pe oamenii muncii 
din întreaga lume să semneze 

Apelul de la Viena
V1ENA 3 (Agerpres). — TASS transmite: 

Intr-o ședință ținută recent, Secretariatul 
Federației Sindicale Mondiale a examinat 
problema participării Federației Sindicale 
Mondiale și a tuturor organizațiilor sindicale 
la caimipania strîngerii de semnături pe Ape
lul d® la Viena al Consiliului Mondial al 
Păcii. In legătură cu aceasta, Secretariatul 
F.S.M. a dat publicității o declarație în oare 
se spune printre altele :

Federația Sindicală Mondială cheamă pe 
oamenii muncii din întreaga lume să organi
zeze în întreprinderi strângerea de semnături 
și să. întreprindă cele mai felurite acțiuni în 
vederea sprijinirii acestui apel. Ea cheamă 
de asemenea și în primul rînd pe oamenii 
muncii și organizațiile sindicale din toate ță
rile europene să 6e pună în fruntea luptei 
împotriva acordurilor de la Paris, care re
zervă militarismului german un -rol exploziv 
în dezlănțuirea războiului atomic.

In fața primejdiei serioase care amenință 
pacea, în fața politicii care duce popoarele 
l-a mizerie și la .războiul atomic în care pot 
fi nimicite state întregi, F.S.M. este convinsă 
că toți oamenii muncii, indiferent de națio
nalitate, apartenență sindicală, convingeri po
litice și de credințele [or religioase or ști să 
întărească alianța lor și să-și intensifice 
lupta.

„Anul Schiller” în R. D. Germană
BERLIN 3 (Agerpres). — A.D.N. trans

mite: Comitetul Central al Partidului Socia
list Unit din Germania a dat publicității o de
clarație în legătură cu organizarea „Anului 
Schiller" care va fi sărbătorit î-n 1955 în 
R.D. Germană. Declarația subliniază ideile 
progresiste, pătrunse de umanism și patrio
tism ale lui Schiller, precum și lupta marelui 
poet german pentru făurirea unei conștiințe 
naționale democrate. Declarația cheamă po
porul german ca în numele celor mai înalte 
idei ale lui Friedrich Schiller, marele poet 
național german, să facă din anul 1955 un an 
de luptă pentru unitatea culturii naționale 
germane și pentru reunificarea Germaniei pe 
baze democratic*.

încheierea unui acord sovieto-indian
cu privire ta construirea unei uzine metalurgice în India

.MOSCOVA 3 (Agerpres). — TASS trans
mite : In urma încheierii cu succes a tratati
velor care au foșt duse la Delhi intre repre
zentanții părții sovietice și părții indiene, la 
2 februarie 1955 a fost semnat un acord între 
guvernul U.R.S.S. șl guvernul Indiei cu pri
vire la construirea unei uzine metalurgice 
în India cu o capacitate de producție de 1 
milion tone oțel anual, fiind prevăzută posi
bilitatea ca această capacitate 6ă fie sjp-orită.

Uzina va fi alcătuită din următoarele sec
ții principale: cocserle, furnale, oțelărie, la
minoare, in-stalație de aglomerare și alte sec
ții și unități auxiliare.

Prim-a etapă a -uzinei compusă din trei ba
terii de cocs, două furnale, două cuptoare 
Martin și un bluming, urmează să fie con
struită p-înă la sfîrșitul anului 1958, iar cele
lalte secții pî-nă la sfîrșitul anului 1959.

In conformitate cu prevederile acordului, 
organizațiile sovietice vor elabora proiectele, 
vor -produce și vor expedia în India utilajele 
necesare șl vor exercita conducerea tehnică a 
construcției, inclusiv montarea ș-i darea în 
exploatare a utilajelor.

Pentru înfăptuirea lucrărilor în legătură 
cu proiectarea, construirea șl punerea în 
funcțiune a uzinei, organizațiile sovietice’ 
vor trimite în India un număr necesar de 
specialiști și de asemenea vor prelua sarcina 
de a pregăti personalul indian atît în India

Sărbătorirea Zii
BUDAPESTA 3 (Agerpres). — M.T.I, 

transmite: Cu prilejul Zilei presei ungare, 
guvernul R.P. Ungere a conferit decorații 
m-ai multor ziariști și lucrători în presă. La 
solemnitatea înmînărli decorațiilor a luat 
p-arte Daniel Nagy, vicepreședinte al Prezi
diului R.P. Ungare.

Conducerea Asociației ziariștilor din R.P. 
Ungară a organizat marți seara o recepție

cît și în Uniunea Sovietică. Pe lîngă aceasta, 
specialiștii indieni vor avea prilejul să ia 
cunoștință în U.R.S.S. de uzinele metalurgice 
și întreprinderile producătoare de utilaje 
pentru industria metalurgică.

Acordul prevede folosirea Ia maximum a 
industriei indiene pentru fabricarea unei 
părți a utilajelor și materialelor necesare 
construirii uzinei metalurgice.

La rîndul lor organizațiile indiene își vor 
asuma conducerea administrativă a lucrări
lor de construcție a uzinei, vor efec-tua lucră
rile de pregătire și vor asigura șantierul cu 
materiale și brațe de muncă.

In legătură cu construirea uzinei, guvernul 
sovietic va pune la dispoziția guvernului In
diei un credit pe termen de 12 ani, plătibil 
în rate anuale egale, cu o dobîndă anuală de 
2,5 la sută. Amortizarea creditului se va 
face în monetă națională indiană — rupii.

Acordul a fost semnat din partea sovietică 
de A. M. Menșikov, ambasadorul U.R.S.S. 
în India iar din partea indiană de Khera, se
cretar guvernamental al Ministerului Pro
ducției al Indiei.

Acordul cu privire la construirea în India 
cu ajutorul Uniunii Sovietice a unei uzinei 
metalurgice constituie o contribuție impor
tantă la cauza dezvoltării legăturilor econo
mice pe bază de avantaje recip-roce între cele 
două țări.

:i presei Ungare
la clubul ziariștilor. Au fost de față Mihaly 
Farkas, membru în Biroul Politic al parti
dului celor ce muncesc din Ungaria și secre
tar al Comitetului Central, Marton Horvâth, 
redactor-șef al ziarului „Szabad Nep", Erno 
Mih-alyfi, locțiitor al ministrului Culturii ș-i 
președinte al Asociației ziariștilor din R. P. 
Ungară, precum și numeroși reprezentanți 
ai presei ungare și străine.

Planul francez pentru crearea „uniunii armamentelor” 
pe calea eșecului total

PARIS 3 (Agerpres). In timp ce în Adu
narea Națională Începuseră atacurile împo
triva politicii guvernului francez în Africa 
de nord, la palatul Chail-lot -premierul Men- 
des-France suferea o nouă infringere. Con
ferința celor șapte puteri membre ale Uniu
nii europene occidentale își închei,a prima sa 
fază fără a accepta planul francez de creare 
a pool-ului european supranational al arma
mentelor „în care, după cum subliniază co
respondentul agenției americane United Press 
Mendes-France își -ouse.se cele mai mari spe
ranțe. Rîn-d pe rînd delegații au răspuns „nu" 
propunerilor franceze. Numai pentru a nu în. 
greuna și mai mult situația internă precară a 
actualului guvern francez, sprijinitorii lui 
Men-des-France „au acceptat să prelungească 
tiatativele în vederea unei diluate formule 
de compromis".

In șe-dința din 2 februarie, convocată după 
o nouă întrerupere de două zile, delegatul 
vest german Erhard a repetat că fabricanții 
germani de armament nu consimt 6ă fie 
supuși n-iciumuij control.

Delegatul britanic „a anunțat de aseme
nea că Anglia va rămîne in afara oricărei 
organizații supranaționale pentru controlul 
producției de armament". Delegatul britanic 
a invocat drept argument legile britanice 
și obligațiile față de Commonwealth.

In ceea ce privește poziția Statelor Unite,

ziarul „Tribune des Nations" relatează că 
după un schimb de vederi cu ministrul bri
tanic Eden, secretarul de stat Dulles a co
municat l-a Paris că nu vede necesitatea crea, 
rii acestui organism de control din următoa
rele motive: 1). ar aduce prejudicii progra
mului american de înarmare a aliaților S.U.A. 
21). a-r putea frîna dinamismul industriei de 
armament din Ruhr, care trebuie să devină 
principalul arsenal al Europei occidentale. 
Mai mult, Dulles a menționat că guvernul 
S.U.A. va propune „cînd se va ivi momentul 
oportun" un plan de reducere a restricții.or 
impuse reînar-mării Germaniei occidentale. 
Totuși, pentru că guvernul american înțelege 
c'ă guvernul Mendes-France are nevoie de 
sprijinul Statelor Unite în a-juiniuil dezbate
rilor din Consiliul Republicii preferă să nu 
anunțe în mod public acest lucru. „Tribune 
des Nations" precizează că Mendes-France a 
fost atît de „dezamăgit" de răspunsul ameri
can îneît nu l-a comunicat nici cercurilor din 
apropierea guvernului.

Deocamdată, delegații la conferința de la.. 
Paris au comunicat că „au remis unui sub- 
grup de lucru dosarele pentru a studie pro
blema standardizării armamentelor". In co
municat se adaugă că delegații se vor în
truni din nou peste 15 zile. Despre problema 
controlului însă nu se mai pomenește nimic.

ouse.se
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Raportul prezentat de N. S. Hrușciov
la plenara C.C. al P>C.U.S. cu privire la sporirea 

producției creșterii animalelor
MOSCOVA 3 (Agerpres). — TAS(S trans

mite :
La 3 februarie, ziarele au publicat rapor

tul prezentat de N. S. Hrușciov la 25 ianua
rie la plenara Comitetului Central al Par
tidului Comunist al Uniunii Sovietice cu 
privire la sporirea' producției creșterii ani
malelor.

La începutul raportului, N. S. Hrușciov a 
spus :

înfăptuind politica elaborată de partidul 
comunist, Țara Sovietică a obținut în ultima 
perioadă un nou avînt în dezvoltarea eco
nomiei naționale și in ridicarea bunăstării 
oamenilor muncii. Deosebit de însemnate 
sînt realizările în domeniul industriei socia
liste. Ca și pînă acum, partidul censideră 
drept sarcină principala dezvoltarea indus
triei grele, deoarece numai pe baza ei se ri
dică întreaga economie națională a țării, in
clusiv industria ușoară, alimentară și cele
lalte. ramuri industriale, precum și agricul
tura.

N. S. Hrușciov a subliniat că în legătură 
cu măsurile aplicate in ultima vreme în 
vederea sporirii producției mărfurilor de con
sum popular, unii tovarăși fac confuzii Jn 
problema ritmului de dezvoltare a industriei 
grele șl a celei ușoare în U.R.S.S. Referin- 
du-'se l.a legea economică fundamentală a 
socialismului, lege pe care o înțeleg greșit 
și pe care o interpretează intr-un mod vul
garizator, asemenea pseudoteoreticieni în
cearcă să demonstreze că într-o etapă anu
mită a construcției socialiste, dezvoltarea 
industriei grele ar înceta să mai fie sarci

na principală și că industria ușoară ar pu
tea și ar trebui să depășească toate celelalte 
ramuri ale industriei. Acestea sînt raționa
mente profund greșite, 6tr!ăine de spiritul 
marxism-leninismului. Aceasta nu este alt
ceva decît o calomnie la adresa partidului. 
Aceasta este o rămășiță pe cale de dispari
ție a devierii de dreapta, o rămășiță pe cale 
de dispariție a unor concepții ostile leninis
mului, care la timpul lor au fost propovă
duite de Rikov, Buharin și alții de teapa 
lor.

Sarcina principală pentru a cărei îndepli
nire își consacră partidul toate forțele, a 
declarat N. S. Hrușciov, a fost și rămîne 
întărirea puterii statului sovietic și prin ur
mare dezvoltarea neîncetată a industriei grele 
care constituie baza trainică a întregii eco
nomii naționale și a invincibilei capacități 
de apărare a țării,' izvorul ridicării neînce
tate a bunăstării poporului. Numai pe baza 
dezvoltării industriei grele și a electrificării 
țării se poate asigura introducerea largă a 
tehnicii noi în toate ramurile economiei na
ționale și sporirea sistematică a producti
vității muncii. Numai .pe baza unei industrii 
grele avînd o înaltă dezvoltare agricultura 
poate fi înzestrată în ritm crescînd cu teh
nica modernă. Numai pe baza succeselor in
dustriei grele poate fi asigurată dezvoltarea 
continuă a industriei ușoare, alimentare șl 
a celorlalte ramuri ale industriei, precum și 
dezvoltarea agriculturii. Manifestând o grijă 
permanentă față de bunăstarea oamenilor 
muncii, partidul comunist nu a pierdut nici
odată din vedere sarcinile dezvoltării ramu
rilor Industriei producătoare de mărfuri de 
consum popular. In baza dezvoltării puter
nice a industriei grele, partidul a făcut și 
va face să progreseze neîncetat industria 
ușoară și agricultura.

Dezvoltarea pe toate căile a industriei so
cialiste in general șl a industriei grele în 
special, constituie sarcina principală în lup
ta pentru crearea bazei materiale —de pro
ducție a comunismului. Pentru îndeplinirea 
cu succes a sarcinilor construcției comunis
te este necesar ca paratei cu o Industrie 
puternică să avem o agricultură multilateral 
dezvoltată, în stare să producă cantitatea 
de alimente și materii prime agricole nece
sară pentru aprovizionarea neîntreruptă a 
populației și acoperirea celorlalte nevoi ale 
6 talului.

In continuare, N S. Hrușciov a citat unele 
date cu privire la îndeplinirea holărîrilor de 
cea mai mare importanță ale partidului și 
guvernului îndreptate spre dezvoltarea agri
culturii socialiste.

Deși anul trecut într-o serie de regiuni 
din țară condițiile atmosferice au fost ne
favorabile, a spus raportorul, iar seceta a 
dus la scăderea considerabilă a recoltelor 
globale de produse agricole în sudul Ucrai
nei șl în regiunea Volgâi, față de 1953 țara 
a primit anul trecut mai multe cereale, car
tofi, legume și zarzavaturi, carne, unt și 
alte produse. Aceasta a permis sporirea vo
lumului colectărilor și achizițiilor de pro
duse agricole de către stat. Acesta este pri
mul rezultat al îndeplinirii hotărîrilor cu 
privire la agricultură adoptate de plenarele 
precedente ale C.C. al P.C.U.S.

Al doilea rezultat, tot aiît de important, 
constă ta faptul că în producție au fost create 
premize’.e necesare pentru um puternic a- 
vînt al agriculturii în viitorul cel mai a 
propiat. A fost depășit planul de însămin- 
țare la culturile de toamnă.

Alocările suplimentare acordate de stat au 
permis înzestrarea S.M.T.-urilor și sovhozuri
lor cu un mare număr de mașini noi.

Creșterea producției-marlă a agriculturii și 
sporirea prețurilor de stat de colectare și 
achiziționare la produsele agricole, sporire e- 
fccluată în cursul celui de al 2-lea semestru 
al anului 1953, au dus la sporirea conside
rabilă a veniturilor bănești ale colhozurilor 
și colhoznicilor. Pentru producția lor, preda
tă și vindută statului, colhozurile și colhoz 
nicii au obținut. în anul 1953, față de 1952, 
cu 12 miliarde ruble mai mult, iar in anul 
1954 — cu 25 miliarde ruble mar mult.

In continuare, N. S. Hrușciov a vorbit pe 
larg despre problemele sporirii producției de 
cereale — condiție hoiărîtoare pentru dez
voltarea tuturor ramurilor agriculturii si in 
•primul rlnd a creșterii animalelor. Hruș
ciov a arătat că in U.R.S.S. 6-a ridicat 
considerabil ți continuă să se ridice ne
încetat nivelul bunăstării poporului, dato
rită natalității ridicate și scăderii mortalită
ții,-populația crește în fiecare an cu peste 
3.0Țț),000 locuitori. Ca urmare a unui aseme
nea spor de populație, crește și nevoia de 
cereale și alte produse.

In Țara Sovietică crește an de an populația 
orașelor și centrelor industriale. In ultimii 
cinci lani populația de la orașe a crescut cu 
aproximativ 17.009.000 oameni.

Hrușciov a spus în continuare că țara are ;

Răspunsul lui Ciu En-lai la telegrama secretarului general al O.N.U.
PEKIN (Agerpres). — După cum trans

mite agenția China Nouă, la 3 februarie 
Ciu, En-lai, Premierul Consiliului de Stat ți 
ministru al Afacerilor Externe al Republicii 
Populare Chineze a trimis răspunsul la te
legrama din 31 ianuarie a secretarului ge
neral al O.N.U., Dag Hammarskjoeld. prin 
care R. P. Chineză este invitată să parti

nevoie de mari rezerve de stat de cereale 
care să se con ipleteze în fiecare an, de un 
fond suficient di i cereale pentru comerțul ex
terior precum șl de o cantitate suplimentată 
de cereale penttni a spori considerabil pro
ducția de furaje necesare creșterii animale
lor.

După cum rezistă din calcul, este necesar 
să avem în țară lo recoltă globală de zece 
miliarde puduri dci cereale.

Hrușciov a decleirat că pentru îndeplinirea 
acestei sarcini exis tă toate condițiile neceeare 
și' rezerve uriașe ca re rezidă in economia so
cialistă. In anul 195 4, suprafața însărnînțat'ă 
cu grîu — cea .mai prețioasă cultură cerea
lieră—a sporit de la 40.300.000 ha la 49.300.000 
ha în comparație cu a.iul 1540, iar greutatea 
specifică a griului față de, semănăturile de 
cereale a sporit în accesită perioadă de la 
36,4% la 44%. In ce privește volumul pro
ducției de grîu, U.R.S.S. jocupă primul loc în 
lume, depășind S.U.A. al tt în ce privește re
colta globală de grîu cSt și producția de 
grîu pe cap de locuitor.

Comitetul Central ați partidului și Consiliul 
de Miniștri au adoptați hotărîrea ca încă în 
1956 suprafețele însămînțate cu cereale pe 
noile pămînturi să fie .sporite pină. la cel 
puțin 28-30 milioane ha. Awnd în vedere că 
în'i960 o parte din aceste, pămînturi va fi 
rezervată pentru ogoarele rjegre și alte cul
turi, cel puțin 28 milioane /ha. din pământu
rile valorificate vor fi folosite pentru 
semănături de cereale. Chiar dacă re
colta medie nu ar fi decît de zece 
chintale la ha, aceasta va da aproximativ 
1.800.000.000 puduri de cebeale. Hrușciov a 
arătat că o rezervă de cea ..mai mare impor
tanță pentru sporirea producției de cereale 
este extinderea suprafeței .însămînțate cu 
porumb. Dacă pînă în 1960 suprafața însă- 
mînțată cu porumb va fi lăirgită de la 3,5 
milioane ha cit era ta 1953, -la cel puțin 28 
milioane ha. aceasta va face posibilă spori
rea considerabilă a producției de cereale în 
țară. Noi putem porni acum cu curaj la ex
tinderea considerabilă a semănăturilor de 
porumb deoarece în condițiile nivelului ac
tual de mecanizare, porumbul a încetat să 
fie o cultură care necesită un mare volum, 
de muncă.

Dacă recolta globală de cereale în țară 
va fi de zece miliarde puduri, atunci vor 
putea fi satisfăcute pe deplin toate nevoile 
de cereale ale țării, ver putea fi create re
zerve mai ma-ri șl totodată, vor putea fi re
partizate pentru creșterea animalelor peste 
•patru milioane puduri de cereale și în afară 
de aceasta o mare cantitate de tă-rîțe, turte 
oleaginoase și diferite nutrețuri combinate. 
Pe baza ridicării nivelului agriculturii vom 
obține de asemenea o creștere o recoltelor 
globale la celelalte culturi de cca mai mare 
importanță pentru creșterea animalelor: car
tofi, morcovi furajeri, sfeclă furajeră, sfeclă 
de zahăr, și vom spori totodată productivita
tea finețurilor.

Creșterea animalelor va obține așa dar o 
bază furajeră stabilă pentru dezvoltarea ei, 
ea va atinge o înaltă productivitate și mare 
rentabilitate.

N. S. Hrușciov a vorbit apoi pe larg des
pre sarcinile principale privind sporirea pro
ducției de carne, lapte, ouă, lînă și alte pro
duse ale creșterii animalelor. In perioada 1 
octombrie 1953—1 octouibrie 1954, numărul 
vitelor cornute mari a crescut in țară cu 
1,9 milioane capete, dintre care vaci — cu 
1,5 milioane; numărul porcilor a crescut cu 
3,4 milioane capete; al oilor cu 2,6 milioa
ne. A sporit intr-o oarecare măsură produc
tivitatea vitelor. Au crescut colectările de 
carne, lapte, unt șl ouă. Totuși, produsele 
animale nu sînt suficiente. Aceasta se ex
plică in primul rlnd prin creșterea uriașă a 
consumului. In urma repetatelor reduceri de 
prețuri, a crescut în mare măsu-ră cererea de 
produse animale.

In comparație cu anul 1940, în 1954 vo
lumul vînzărilor de carne către populcție a 
crescut de 2,8 ori, de unt animal de 2,6 ori, 
ouă de 1,4 ori, țesături de lînă de aproape 
3 ori. Cererea la produsele animale va 
spori și pe viitor. Este necesar să se ia toa
te măsurile pentru satisfacerea acestei ce
reri, neu-i'tînd că pentru pa-rti-duil comunist 
șl guvernul sovietic nu există nimic mai 
presus decît grija pentru binele poporului.

In proiectul . de hotărîre prezentat spre 
examinare Plenarei Comitetului Central este 
trasată ca o sarcină de cea m.ai mare im
portanță a economiei naționale sporirea în 
1960 — în comparație cu 1954 — a produc
ției de car-n-e și grăsimi (de toate felurile) — 
de două ori ; a producției de lapte — de 
două ori, ouă — de 2,2 ori, lînă (de toate 
felurile) — de 1.8 ori. Pentru a asigura pu
ternicul avînt prevăzut • în domeniul creș
terii animatelor, atenția întregului partid, a 
întregii țări, trebuie îndreptată către acea
stă ramură a economiei.

Rezerva principală a sporirii producției de 
carne constă în primul rînd în dezvoltarea 
creșterii porcilor care se înmulțesc cel 
mai repede. Se trasează sarcina ca- în 1960 
producția de carne de porc să sporească de 
două ori față de 1954.

Se trasează de asemenea sarcina ca în 
1960 producția de carne de vacă să sporeas
că de 1,7 ori in comparație cu 1954. Una din 
rezervele importante pentru sporirea ’produc
ției de carne de vacă este îngrășatul în sta- 
bulație și pe pășuni a vitelor cornute mari.

Sa prevede ca în comparație cu 1954, in 
1960 producția de carne de pasăre să spo
rească de 2,5 ori — 3 ori și producția de 
ouă de 2,2 ori.

Pentru a spori în 1960 producția de lapte 
de do-uă ori, este necesar ca producția de 
lapte muls în medie pe țară de la fiecare 
vacă în colhozuri și sovhozuri să sporească 
cu 500-600 kg.

Referindu-se la sporirea producției de lînă, 
Hrușciov a subliniat că în cursul următori
lor șase ahi ea va trebui să crească de 1,8 
ori, dintre care lina fină — de patru ori. 
Atenția principală trebuie acordată dezvol
tării creșterii oilor cu lînă fină, care sînt cele 
mai rentabile, asigurînd o mare cantitate de 
lînă de calitate superioară necesară fabrică
rii țesăturilor de lînă. Pentru a spori pro
ducția de produse animale, a declarat Hruș
ciov, trebuie să se treacă cu toată energia 
la crearea unei baze furajere solide.

Este necesar ca în 1960 producția de fu
raje în colhozuri și sovhozuri să fie sporită 
cel puțin după cum urmează: furaje con

cipe la discutarea propunerii neozeelandeze 
în Consiliul de Securitate.

După ce condamnă agresiunea S.U.A. îm
potriva Republicii Populare Chineze, Ciu 
En-’.ai menționează că „este cu totul intole
rabilă situația ca R. P. Chineză, care re
prezintă poporul chinez- de 600 milioane, 6ă 
nu fie nici pînă în prezent reprezentată l-a 
O.N.U. Această situație cu totui neechitabilă

centrate —, pînă Ia 65 milioane tone față 
de 12 milioane tone în 1953, adică de peste 
cinci ori furaje însilozate — pînă la 176 mi
lioane tone față de 32 milioane tone în 1953, 
adică de peste cinci ori și jumătate; rădă- 
cinoase și bostănoase furajere — pînă la 38 
mțțioane tone față de nouă milioane tone în 
19o3, adică de peste patru ori; cartofi — 
pînă la 25 milioane tone față de 5 milioane 
tone în 1953, adică de peste cinci ori; fu
raje grosiere — pînă la 178 milioane tone 
față de 129 milioane tone în 1953, adică de 
aproape 1,5 ori. O deosebită atenție trebuie 
acordată porumbului care dă recolte excep
țional de bogate șl care permite să se re
zolve problema hrăni-rii îmbelșugate a vite
lor ciu furaje suculente șl foarte concentrate.

Vorbind despre sarcinile construcției șl 
despre problemele mecanizării muncii tn do- 
mcnliuil creșterii animalelor, Hrușciov a 
arătat că în viitorii șase ani vor trebui con
struite în colhozuri mari instalații pentru 
însilozare cu o capacitate totală de cel puțin 
45 milioane tone și va trebui să se realizeze 
un mare volum de lucrări pentru construirea 
adăposturilor pentru animale.

Hrușciov a subliniat că S. M. T.-uri.le nu 
acordă destulă atenție mecanizării lucrărilor 
care necesită iun mare volum de muncă în 
sectorul creșterii animatelor, că Ministerul 
Construcției de Automobile, Tractoare, și 
Mașini Agricole nu a asigurat în 1954 înde
plinirea planului de (producție ia mașinile și 
mecanismele necesare creșterii animalelor. 
Concomitent ou sporirea producției de ma
șini .perfecționate pentru mecanizarea lu
crărilor care necesită un mare volum de 
muncă, în sectorul creșterii animatelor tre
buie acordată o deosebită atenție mecani
zării comnilexe a producției nutrețurilor, me
canizării lucrărilor de însitozare, mecanizării 
alimentării ou apă și pregătirii nutrețurilor, 
electrificării lucrărilor care necesită un mare 
volum de muncă în ferme.

N. S. Hrușciov a subliniat în continuare 
în raportul său locul important pe care îl 
ocupă sovhozurile în producția agricolă. 
Multe sovhozuri sînt .în realitate îînreprin. 
deri socialiste fruntașe, avînd un rol impor
tant în ridicarea agriculturii. In primăvara 
anului trecut, în regiunile răsăritene ale 
țării au fost organizate 124 mari sovhozuri 
cerealiere. Acum se înființează acolo încă 
280—300 sovhozuri. Experiența primului an 
de valorificare a pămînturilor virgine șl în
țepenite a arătat că sovhozurile au un viitor 
mare în sporirea producției de cereale.

Experiența celor mai bune sovhozuri în 
domeniul dezvoltării creșterii animalelor 
arată că sovhozurile pot și trebuie să o- 
cupe un loc important în sporirea producției 
de produse animale. In prezent însă, nive
lul de muncă aii multor sovhozuri nu cores
punde cerințelor sporite. Anul trecut, sov
hozurile nu aiu îndeplinit planul ce ii s-a 
stabilit în ce privește creșterea șeptelului 
de vite cornute mari și oi. Crește încet șep- 
telul de vaci. Hrușciov a criticat munca 
Ministerului Sovhozurilor al U.R.S.S. In 
viitorii cinci-șase ani sovhozurile din cadrul 
Ministerului Sovhozurilor al U.R.S.S. vor 
trebui să sporească producția de carne de 
1,8 ori, de lapte — de 2,8 ori, de lină — de 
2,2 ori, de ouă — de patru ori, în compa
rație cu anul 1954.

N. S. Hrușciov a vorbit în continuare 
despre necesitatea reorganizării sistemului 
de colectări la produse.® ♦gri-cale, despre 
simplificarea lui, despre mărirea răspun
derii Ministerului Agriculturii al U.R.S.S. 
pentru aprovizionarea populației.

Ultima parte a raportului a fo-st consacrată 
problemelor de. conducere a agriculturii și 
muncii politice de partid la sate.’

Pornind de la indicațiile leniniste, a spus 
Hrușciov, Comitetul Central al partidului a 
aplicat în ultima vreme, o serie de măsuri 
pentru îmbunătățirea conducerii agriculturii. 
Conducerea colhozurilor, a stațiunilor de ma
șini și tractoare și a sovhozurilor 6-a îmbu
nătățit într-o oarecare măsură. Activiștii de 
partid și sovietici au început să se ocupe mai 
profund de agricultură, să adînceascâ amă
nuntele muncii colhozurilor, S.M.T.-urilor și 
sovhozurilor.

Raportorul a făcut cîteva observații pe 
marginea structurii ministerelor agricole. 
Munca de îmbunătățire a activității apara- 
tu.ui ministerelor agricole și a organelor lor 
locate, ia subliniat Hrușciov, nu este o cam
panie de scurtă durată, ea trebuie desfă
șurată în permanență și cu perseverență.

Raportorul a vorbit de asemenea despre 
inițiativa organelor locale șl despre creșterea 
răspunderii lor în ce privește dezvoltarea a-, 
griculturii.

In încheiere, N. S. Hrușciov a declarat:
In Uniunea Sovietică se desfășoară un 

avint necontenit al industriei, agriculturii, se 
ridică bunăstarea și nivelul cultural al oame
nilor muncii. Acesta este rezultatul politicii 
leniniste pe care o înfăptuiește partidul co
munist, rezultatul muncii eroice a oamenilor 
sovietici, al coeziunii poporului în jurul par
tidului, al devotamentului său pentru măreața 
cauză a comunismului, pentru cauza lui 
Marx-Engeis-Lenin-Stalin.

Succesele noastre sînt remarcabile, însă 
nu' ne putem mulțumi cu cele obținute ; nu 
ne stă în fire să ne îngîmfăm. Spriji.nind.u-ne 
pe realizările noastre, dezvoltînd mal depar
te industria grea, noi trebuie să obținem cu 
perseverență pe această bază lărgirea pro
ducției mărfurilor de consum popular, un 
puternic avînt al agriculturii în scopul de 
a asigura creșterea necontenită a bunăstării 
poporului sovietic... Trebuie să lucrăm cu to
ții, să nu stăm cu mâinile încrucișate, pe 
frontul măreței noastre construcții paș
nice, conștienți că facem acest lucru util 
pentru poporul nostru, pentru țara noastră. 
Aceasta este o muncă plăcută și plină de bu
curie, întrucît ea este îndreptată spre în
tărirea continuă a puterii scumpului stat so
vietic, spre ridicarea nivelului de trai al 
maselor oamenilor muncii.

Hrușciov și-a exprimat convingerea fermă 
că sub conducerea partidului comunist și a 
Comitetului său Central, clasa muncitoare, 
țărănimea colhoznică și intelectualitatea, toți 
oamenii sovietici vor îndeplini sarcinile care 
stau în fața țării în domen ul dezvoltării con
tinue a agriculturii, cu același succes cu care 
au fost îndeplinite alte sarcini grandioase 
ale construcției comuniste.

face cu neputință ca reprezentantul R. P. 
Chineze să 'participe la discutarea In O.N.U. 
a problemelor referitoare la China. Din a- 
ceastă cauză guvernul R. P. Chineze nu 
poate accepta invitația Consiliului de Secu
ritate a O.N.U. de a trimite un reprezentant 
să participe la discutarea propunerii neo
zeelandeze".

Conferința primilor miniștri 
ai Commonwealthului britanic

LONDRA 3 (Agerpres). —
După cum rezultă din comunicatul dat 

publicității după ședința din după amiaza 
zilei de 1 februarie a conferinței primilor 
miniștri ai Commonwealthului britanic, în 
dimineața de 1 februarie, la ședința plenară 
a conferinței a continuat discutarea proble
melor legate de situația internațională acor- 
dîndu-se o atenție deosebită evenimentelor 
din Europa și din Orientul Mijlociu.

In ședința din după amiaza aceleeași zile, 
au fost discutate probleme militare „legate 
de obligațiile în domeniul apărării prevăzute 
de tratatul Atlanticului de nord, în Europa, 
Africa: și în partea de sud a Oceanului Pa
cific". Ședința a fost prezidată de Churchill. 
La discuțiile pe marginea acestor probleme 
au luat parte primii miniștri ai Canadei, 
Australiei, Noii Zeelande, vice-președințele 
Consiliului de Miniștri al Uniunii sud-afri- 
cane și primul ministru al Federației Africii 
•centrale. La ședință au luat de asemenea 
parte șefii de stat major englezi și consilieri 
militari ai unor altor țări. Primii miniștri 
ai Indiei, Pakistanului și Ceylonului nu au 
participat la această ședință.

După cum anunță agenția Reuter, primul 
ministru al Angliei, Churchill, a insistat ca 
țările Commonwealthului să participe î-ntr-o 
măsură mai mare la pregătirile militare ale 
Angliei. El a cerut participanților la confe
rință „să joace un rol important în apărarea 
Commonwealthului", și punînd un accent 
deosebit pe „uriașele" obligații militare ale 
Angliei peste mări, a încercat să convingă 
pe primii miniștri „să-și asume o mai mare 
cotă pante <Lin povara pe care o implică apă
rarea comună". După cum rezultă din infor
mațiile comentatorului ziarului „Daily Ex
press", Dereck Marx, Anglia urmărește ca 
■prin aceste tratative să arunce „o mare 
parte -a poverii" cheltuielilor militare ale 
Angliei asupra țărilor membre ale Common- 
weallthului.

★
LONDRA 3 (Agerpres). — După cum a- 

nunță agențiile de presă, în ședința din di
mineața de 2 februarie a conferinței primi
lor miniștri ai țărilor imperiului britanic, s-a 
discutat problema energiei atomice, în spe
cial problema armamentului atomic. Chur
chill, care a prezentat o dare de seamă de 
40 de minute, s-a pronunțat pentru conti
nuarea înarmării atomice, susținînd că, nu
mai datorită acestei înarmări „cele două 
blocuri mondiale vor fi în stare să ajungă 
la o înțelegere trainică".

Agenția Reuter a transmis de asemenea 
cuvîntarea rostită de primul ministru al 
Indiei, Nehru, care oglindind părarea larg 
răspîndită în Asia, vede în goana înarmării 
atomice cea mai mare primejdie.

Nehru a declarat că oamenii de stat din 
întreaga lume trebuie să caute să obțină in
terzicerea totală a armelor atomice și cu 
hidrogen. Trebuie să se pună capăt fabr.cării 
de arme atomice și ou hidrogen și să nu se 
mai facă noi experiențe cu această armă, a 
declarat el.

Manifestația celor 20.000 
de agricultori francezi

PARIS 3 (Agerpres). — Manifestația ce
lor 20.000 de agricu.tori francezi din de
partamentele Nord și Pas de Calais a avut 
un larg răsunet în rindul opiniei publice 
din Franța. Duipă cum 6-a anunțat, această 
manifestație a avut loc în orașul Lille la 1 
februarie în semn de protest împotriva po
liticii agrare a guvernului

Potrivit relatărilor ziarelor franceze, poliția 
a intervenit făcind uz de gaze lacrimogene 
și de bastoane de cauciuc pentru a-i împrăș
tia pe demonstranți. Au fost rănite 30 de 
persoane, iar' alte 20 au fost arestate. Zia
rul „Franc-Tireur" anunță că deputata co
munistă Emilienne Galicier a test arestată 
pentru că a participat la această demonstra
ție.

Măsurile adoptate de autorități pentru re
primarea demonstrației agricultori loc fran
cezi au fost aspru criticate de către depută
ții Adunării Naționale și ce diferiți re
prezentanți ai cercuri.or publice. In ședin
ța din după amiaza de 1 februarie a Adunării 
Naționale, deputatul comunist Eugene Four- 
vel a protestat împotriva măsurilor violente 
adoptare de autorități. Deputatul Paul Rey- 
naud (republican independent) a interpelat 
guvernul, calificînd atacul poliției împotriva 
agricultorilor francezi drept un act de o 
„violență rușinoasă".

In cîteva rînduri
• La 2 februarie a sosit la Tirana primul 

avion sovietic care a inaugurat reluarea 
serviciului aerian regulat ne ruta Moscova— 
Tirana. In drum spre Tirana, avionul a 
trecut pe la aeroporturile din Kiev, Buda
pesta și Belgrad, parcurgtnd o distan(ă de 
ocste 2.500 km. Călătoria, inclusiv escalele, 
a durat 11 ore.

e După cum se arată in comunicatul Di
recției de Stat de Statistică a Republicii 
Cehoslovace cu privire la rezultatele înde
plinirii planului de stat de dezvoltare a 
economiei naționale a R. Cehoslovace in 
1954, planul producției industriale a fost în
deplinit în proporție de 102,5 la sută. Pia
nul de producție stabilit a fost depășit de 
numeroase ramuri ale industriei, printre 
care: la extracția de cărbune de piatră și 
cărbune brun, de gaze naturale, de oțel, de 
strunguri-carusel, inventar agricol și altele. 
In comparație cu 1953, producția globală a 
crescut in ansamblu anul trecut cu 4,4 la 
sută.

© Recent au fost terminate lucrările de 
reparație a clădirii Institutului Național al 
mișcării țărănești, din Canton (R. P. Chi
neză) al cărui director a fost in 1926. pre
ședintele Mao f ze-dun.

9 La 2 februarie a sosit la Pekin primul 
grup de 34 membri din delegația comercială 
guvernamentală birmană, in frunte cu Bo 
Min Ga'un, ministrul lucrărilor publice al 
Birmaniei.

e La 2 februarie a avut loc la Tokio o 
ședință a conducerii partidului socialist de 
stingă din Japonia consacrată normalizării 
relațiilor japono-sovietice. In hotărirea a- 
doptată, conducerea partidului socialist de 
stingă cere guvernului japonez să accepte 
neintîrziat propunerile sovietice și să în
ceapă tratative cu. guvernul U.R.S.S.

• împăratul Japoniei Hirohito a semnat 
decretul care fixează alegerile generale pen
tru ziua de 27 februarie In total vor can
dida peste 1.000 de persoane pentru cele 
467 locuri in Camera Reprezentanților (ca
mera inferioară).

© Pakistanul a prezentat gomindaniștilor o 
notă de protest împotriva acaparării de către 
navele lor maritime a vasului de marfă japo
nez „Nițu-Maru" cu o încărcătură de 7.000 
tone cărbune chinez, destinat Pakistanului. 
Pakistanul a cerut gomindaniștilor despă
gubiri

® Patronatul vest-german a pornit o vastă 
campanie de represalii și provocări împotriva 
muncitorilor care au participat la marea 
grevă din Ruhr. Concedierile, maltratările și 
amenințările se țin lanț.

Deschiderea sesiunii 
Sovietului Suprem al U. R. S. S.

MOSCOVA 3 (Agerpres). — TASS transmite : La 3 februarie, în Marele Palat al 
Kremlinului din Moscova s-a deschis cea de a doua sesiune a Sovietului Suprem al 
U.R.S.S. a celei de a 4-a legislaturi.

La orele 12 (ora Moscovei) a avut loc ședința Sovietului Naționalităților al Sovie
tului Suprem al U.R.S.S. La ședință au asistat deputați reprezentînd toate republicile 
unionale și autonome, ținuturile și regiunile naționale ale Țării Sovietice, precum și 
oaspeți — reprezentanți ai oamenilor muncii din capitală. Au fost de as.emenca de față 
membri ai corpului diplomatic, corespondenți ai presei sovietice șl străine.

Ședința a fost deschisă de deputatul Vilis Lațis, președintei 3 Sovietului Naționa
lităților. La propunerea acestuia, s-a hotărît în unanimitate ca la sesiune să fie discutate 
următoarele probleme :

1. — CtTprivire la bugetul de stat al U.R.S.S. pe anul 1955 și cu privire la exe
cutarea bugetului de stat pe anul 1953.

2. —• Cu privire la situația internațională șl la politica externă a guvernului 
U. R. S. S.

3. — Aprobarea decretelor Prezidiului Sovietului Suprem al U.R.S.S.
* *

MOSCOVA 3 (Agerpres). — TASS transmite: La 3 februarie la ora 15 (ora 
Moscovei) în Marele Palat al Kremlinului a avut loc ședința Sovietului Uniunii, sub 
președinția deputatului Alexandr Vo'.kov, președintele Sovietului Uniunii. Deputății So
vietului Uniunii au aprobat în unanimitate următoarea ordine de zi a sesiunii:

1) Cu privire la bugetul de stat al U.R.S.S. pe anul 1955 și cu privire la exe
cutarea bugetului de stat pe anul 1953.

2) Cu privire la situația internațională și la politica externă a guvernului 
U.R.S.S.

3) Aprobarea decretelor Prezidiului Sovietului Suprem al U.R.S.S.
La 3 februarie, ora 17, a avut loc o ședință comună a celor două Camere la care 

a fost prezentat raportul cu privire la bugetul de stat al U.R.S.S.

Dezbateri încordate în Adunarea Națională franceză 
în problema Africii de Nord

PARIS 3 (Agerpres).
In după amiaza zilei de 2 februarie au 

încăput in Adunarea Națională franceză dez
baterile în legătură cu politica guvernului 
Mendes-France in Africa de Nord. Agenția 
France Presse a anunțat că în cadrul aces
tor dezbateri, care vor dura două zile s-au 
înscris la cuvînt 39 de deputați, guvernul 
avînd de păspuns la numeroase interpelări.

După cum relatează agențiile de presă, 
dezbaterile s.-au deschis într-o atmosferă în
cordată, oglindind gravele divergențe care 
există în rindurile grupurilor parlamentare 
guvernamentale și de dreapta. Guvernul ne
reușind să reprime prin forță mișcarea pen
tru eliberarea națională a popoarelor Africii 
de Nord, a încercat să slăbească această 
luptă prin acordarea unor așa-numite „con
cesii" care au trezit resentimentul cercurilor 
coloniale. Reprezentanții marelui capital și 
ai proprietarilor funciari, care dețin astăzi 
bogățiile Africii de Nord, și-au exprimat des
chis ostilitatea față de politica guvernului, 
cerînd intensificarea represiunilor și respin
gerea revendicărilor maselor populare în 
Africa.

Unii dintre deputății de dreapta care au 
luat cuvîntul trădînd îngrijorarea cercurilor 
de afaceri franceze fală de manevrele de in
filtrare americane și britanice în Atrica de 
Nord, au vorbit despre anumite „influențe 
străine care se străduiesc în momentul de 
față să sustragă Africa de Nord din sfera 
de influență a Franței"; Printre aceștia, după 
cum relatează corespondentul agenției Reu
ter, generalul Aumeran (republican indepen
dent) a arătat că așiă-zișii reprezerianți ai 
organizațiilor sindicale britanice și ameri
cane din Africa de Nord se amestecă fățiș 
în problemele teritoriilor astăzi dependente 
de Franța.

Crouzier (deputat independent), exprimînd 
punctul de vedere al cercurilor financiare, a 
arătat că „situația gravă" care există pentru

SPORT

Campionatul republica
ORAȘUL STALIN 3 (Agerpres). — prin 

tele.'on :
Patinoarul „Filimon Sîrbu" din localitate 

a găzduit miercuri*  jocurile etapei a doua 
din cadrul returului campionatului republi
can de hochei pe gheață. Toate cele 3 me
ciuri disputate »-au încheiat ou rezultate 
scontate. Echipa fruntașă a clasamentului 
C.C.A. a jucat cu echipa Voința București

Campionatele republi
CLUJ 3 (Agerpres). — prin telefon: Cam

pionatele republicane de patinaj viteză au 
continuat joi la Cluj pe patinoarul din par
cul orașu.ui. Gheața moale a influențat in 
mare măsură desfășurarea probelor.

Titlul de campioană a țării în proba de 
3.000 m. femei a revenit sportivei Magdale
na Fazekaș (Știința Cluj) cu un rezultat de

Ș S i r c
Boxerii rcmîni, care se află actualmente 

în Sued.a, susțin astăzi o nouă întilnlre cu 
boxerii suedezi, în orașul Gbteborg.

Primele două ieșiri publice ale boxerilor 
noștri, care au avut loc în orașele Stockholm 
și Hahmstad, au permis reprezentanților noș
tri să facă dovada valorii lor, în compania 
unor adversari care se bucură de o frumoasă 
reputație aiît în țara lor. cît și dincolo de 
hotarele Suediei. Victoriile dobindite au lost

SPECTACOLE
TEATRE • Teatrul de Operă și Balet al R.P.R. • 

19,30 ; Cal^iețul de arama ; Naponal î.L. Caia^^lc 
(sala’Comedia) 19.3U . Revizorul ; National I.L. Ci- 
ragiale (sala Studio) 19,30: Ultima oră ; Armatei 
(sala Magheru) 19,50 ; Invazia ; Armatei (sala 
13 Septenîbrie): 19,30 ; Cintec despre marinarii Mă- 
rii Negre ; Municipal 19,30 : Pădurea ; Muncitoresc 
C.F.R. (Giulești) 19,30 ; tania ; Opereta : 19,30 :
Lăsati-mă să cînt ; Studioul actorului de film ,,C. 
Nottara", 19,30 . Mincinosul ; Tineretului 19,30 ; 
Drumul soarelui , Ansamblul de Estradă (sala din 
cal. Victoriei r.r. 174) 20,15 • ...Și Il'.e face sport; 
Echipa artistică a C.C.A. (sala din str. Uranus nr. 
6) 19,30 : Cu cîntec înainte ; Țăndărică • (sala O-- 
feu) 10 ; Moș Gerilă ; Armatei (Ansamblul de pă
puși, sala Modem Bd. 6 Martie nr. 2) 16 : Tică și 
Rică la Teatrul de păpuși.

CINEMATOGRAFE : Patria • Umor pe sfori ; 
Fără acoperiș ; Republica, București, înfrățirea în

Din programul de radio 
Sîmbătă 5 februarie 1955

Programul I • 10,45 : Emisiunea pentru copiii din 
cămine și grădinițe și emisiunea pentru educatoare; 
,,Cizmarul iscusit**,  basm gruzin; 11,15- Concert 
simfonic de muzică rusă în .interpretarea formațiilor 
și artiștilor romîni ; 12,10 •' Cîntece de Ion Vidu ;
14,00 ț Simfonia nr. 92 în Sol major ,Oxford" de 
Haydn ; 16,00 : Piese pentru pian de Chopin ; 16,45; 
Muzică sovietică de estradă ; 17,45 ; Din cîntecele 
poporului spaniol ; 19,00 • Jurnalul satelor.

Programul H • 14,40 : Cîntece de compozitorii so
vietici Bakalov și Zaslavski ; 16 15 : Muzică popu
lară din diferite regiuni ale țării ; 17,30 ; Ciclul :

Timpul probabil
(Buletinul Institutului

In București. Vremea rămîne neschimbată, cu 
ceață dimineața și seara. Vîntul va sufla slab din 
sectorul sudic. Temperatura aeiului în ușoară creș
tere, coboară noaptea între minus 1 grad și mi.ms 
3 grade, iar ziua urcă între 0 grade și plus 2 
grade.

Pentru următoarele trei zile • Vremea rămîne în
chisă și cețoasă, cu tendin'e de' ploaie și lapoviță 
temporară. Vîntul va sufla potrivit din sectorul 
sudic. Temneratura în ușoară creștere la început 
apoi în scădere. 

francezi în Algeria are „serioase repercusl1» 
uni economice". Deputatul republican inde
pendent Quillici a cerut guvernului să inten
sifice acțiunile represive în Algeria. Deputa
tul Dronne (fost gaullist, aparținînd grupului 
U.R.A.S.), a deplins „Capitulările" de pînă 
acum ale guvernului șl a cerut acestuia să 
continue represiunile împotriva popoarelor 
•nord-africane.

Deputatul din departamentul Constantina, 
Ben Djelloul a denunțat măsurile excepțio
nale adoptate de autoritățile franceze in Al
geria și a înfierat actele de represiune co
mise în această țară. Ministrul de interne 
Mitterand a intervenit în dezbateri (fncercînd 
eă combată pe deputatul Djelloul.

înainte., de suspendarea ședinței de după 
amiază au fost depuse două moțiuni din 
partea grupului parlamentar M.R.P. Ambe e 
moțiuni critică guvernul, prima pentru că nu 
a făcut uz de mȚloace suficient de „ener
gice" pentru a „restabili ordinea" în Alge
ria, și a doua pronunțindu-se împotriva ori
căror „concesii" făcute de Franța în pro
blema Tunisiei.

Ședința a fest suspendată, ea fiind reluată 
în cursul nopții.

La reluarea dezbaterilor a luat cuvîntul 
deputatul comunist Guyot care a subliniat am
ploarea crescîndă a luptei de eliberare dusă 
de popoarele din Africa de nord, și a con
damnat in modul cel mai hotărît măsuri e 
represive adoptate de guvern.

După deputatul Monsabert, fost gaullist, 
care a cerut guvernului să-și intensifice re
presiunile în Africa de nord, a luat cuvîntul 
deputatul comunist Pierre Fayet. Fayet a 
arătat că politica guvernului în Africa de 
nord se bazează pe forța militară.

Au mai luat cuvîntul doi deputați ai gru
purilor de centru și de dreapta care au cri
ticat de asemenea politica guvernului. Dez
baterile au fost aipoi suspendate, ele fiind 
reluate în după amiaza zilei de 3 februarie.

i de hochei pe gheară
pe care a întrecut-o cu categoricul scor de 
14—0 (3—0; 6—0; 5—0). O nouă victorie a 
repurtat și echipa Avîntul din Miercurea 
Ciuc, care a învins cu 11—1 (6—1 ; 2—0; 
3—0) pe Met.alul Steagul Roșu Orașul Sta
lin. In cel de aj treilea meci echipa campU 
oană a țării pe anul trecut. Știința Cluj a 
dispus cu îl — 1' (6—1; 2—0; 3—0) de DE 
namo Tg. Mureș.

ane de patinaj viteză
6 57“9/10. Proba de 5.000 m. băieți s-a 
încheiat cu victoria patinatorului Vi. Bulat 
(C.C.A.). El a înregistrat timpul de 9’55 4/10. 
Acesta este cel de al doilea titlu pe care-l 
cucerește pînă acum Bu.at in cadrul acestor 
campionate. Un nou record republican a 
fost obținut de juniorul G- Katona (Avîntal 
Miercurea Ciuc), care în cursa de 1.000 m. 
a marcat timpul de 2’01’’3/10.

elogios apreciate. Din cele 17 întîlniri susți
nute in cete două orașe amintire ei au în
vins în 13 și au cedat doar in 4.

intîlnirea care are loc astăzi la Goteborg, 
ultima etapă a turneului din Suedia, este aș
teptată de aceea cu mult interes, mai ales 
că reprezentanților noștri li se va opune o 
formație cuprinzînd multe elemente de va
loare

tre popoare, Libertății ; Desfășurarea ; ...$i Ilio
face sport • I. C. Fnmii, 23 August : Jucătorul aa 
rezervă ; Maxim Gorki : Motorul Diesel ; Libertate; 
Aventurile unui pinguin ; Tineretului • Căsător.e 
ciudată ; Timpuri Noi • Povestea tractorului nostru ; 
Umor pe sfori ; Elena Pavel, 1 Mai ; Primăvara pa 
gheață ; Lumina - Stele vesele ; Victoria • Slugă la 
doi stăpîni ; Gh. Doja : Septembriștii : 8 Martie; 
Bănuțul ; Unirea • Misterul lacului din munți ;. Cul
tural : Fanfan Ia Tulipe; C. David, G. Coșbuc; 
Furtună pe' Nipru ; Alex. Sahia- Antilopa de aur ; 
Valsul pe ghea-ă; Smeul cel rău; Flacăra: Lo
cotenentul lui Rakoczi ; T. Vladimirescu • Marile 
speranțe ; Aurel Vlaicu ; Campionatul mondial da 
fotbal ; N. Bă’cescu, Munca • Ordinul Anna : Arta . 
Mai tare ca noaptea ; Popular •_ Circul Slavia ; 
Miorița, Mascarada; Moșilor*  Alarmă la circ; 
Volga : De doi bani speranță ; Rahova : Examen de 
maturitate.

,,Interpret! sovietici de muzică de operă". Cînfă 
tenorul Ivan Kozlovski ; 18,45 : Suita de dans, pen
tru tineret de Paraschiev Hadgiev — în execuția 
orchestrei simfonice a Radiodifuziunii din Sofia — 
dirijor Vladi Simeoncv ; 19,00: 'Muzică populară
sovietică : 19,30 ; Cîntă orchestra de estradă Ra
dio ; 20,30 ; Cîntece de tineri compozitori romîni; 
20,45- Cîntecul săptămînii ; „U-hăi bade**:  22,45 : 
Ciniă Rodica Bujor ; 23,10 • Muzică din operete.

Programul 1 : Ascultați b'detine de știri și radio 
Jurnale la orele - 5 30; 7.15: 15,30; 17.30; 22,30 ; 
Programul II • 15,00 ; 16,00 ; 23,00 ; 0,45 ;

Meteorologic Central)
In țară pentru următoarele trei zile : Vremea se 

menfine umedă și cețoasă cu temperatura în creș
tere în primele două zile apoi în scădere. Precini- 
tațiuni slabe sub formă de ploaie și lapoviță v 5r 
cădea mai intîi în apusul țării și apoi în rest. In 
zona muntoasă, ninsoare Vîntul va sufla d'n
sectorul sudic cu intensificări de scurtă durată î:i 
apusul țării. Temperatura va coborî noaptea puțin 
sub 0 grade iar ziua va oscila între plus 2 g a.'e 
și plus 10 grade în Ardeal și între 0 grade și mi
nus 2 grade în restul țării.
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